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Să asigurăm funcționarea neîntreruptă
a batozelor și tractoarelor

: In aceste zile de vară, muncile agricole 
fee desfășoară în întreaga țară cu intensi
tate din ce în ce mai mare. Secerișul 
s-a terminat în regiunile București și 
Craiova și se apropie de sf.îrșit în cele
lalte regiuni. Odată cu secerișul trebuie 
însă intensificate lucrările de treieriș. 
Fiecare gospodar știe din propria ^sa 
experiență că grînele secerate nu în
seamnă încă grîne înmagazinate. Timpul 
se menține încă ploios ceea ce poate a- 
duce pagube însemnate grînelor rămase 
pe Câmp, netransportate la arii, netreieTate 
în cel mai scurt timp. Totodată nu tre
buie să se uite nici faptul că încă de pe 
acum trebuie pregătite condițiile pentru o 
recoltă bogată și în anul viitor. Dezmi- 
riștitul, arăturile de vară sînt lucrări ce 
nu pot fi amînate sau neglijate.

Se vede deci clar că volumul lucrărilor 
ce se cer îndeplinite acum, într-o perioadă 
relativ scurtă, este foarte mare. Una din 
condițiile esențiale pen t.ru îndeplinirea în 
cel mai scurt timp a tuturor acestor lu
crări este folosirea întregii capacități de 
lucru a tractoarelor, combinelor, batozelor, 
astfel ca fiecare mașină să dea maximum 
de randament.

In această privință sarcini deosebit de 
Importante revin tractoriștilor, batozari- 
lor, combinerilor din fiecare S.M.T., din 
fiecare gospodărie agricolă de stat. Orga- 
pizîndu-și c’t mai bine lucrul, îngrijjn- 
du-și mașinile și folosind metode înain
tate, ei pot și trebuie să contribuie la exe
cutarea în timpul potrivit a tuturor lucră
rilor agricole din această perioadă.

Că acest lucru este pe deplin posibil îl 
dovedesc rezultatele obținute pînă acum 
de mulți mecanizatori. Faptul că la S.M.T. 
Topraisar s-au îndeplinit pînă la sfârșitul 
lunii iulie peste 25 la sută din sarcinile 
de plan ale actualei campanii, că Voicu 
Drăgoi din brigada a IV-a de la S.M.T. 
Aradu Nou a realizat peste 85 la sută și 
tractoristul Ștefan Kovacs de la S.M.T. 
Ghierac 56 la sută din sarcinile ce le re
veneau în această campanie, iar tracto
ristul Vasile Raiculeanu de la gospodă
ria de stat Fetești și-a depășit chiar 
planul, constituie o dovadă cg prin mun
că bine organizată și printr-o bună în
grijire a mașinilor se pot obține rezul
tate valoroase.

in perioada actuală, cînd treierișul tre
buie intensificat, grija principală a fie
cărui S.M.T., a fiecărei gospodării de stat 
trebuie să fie aceea de a asigura funcțio
narea neîntreruptă și din plin a tuturor 
batozelor. Realizarea acestui lucru depin
de în primul rînd, așa cum a arătat-o ex
periența, de buna organizare a muncii la 
arie, de alimentarea neîntreruptă a bato
zelor.

Dacă în satele Mosnița Nouă, Albina, 
Urseni din regiunea Timișoara s-au pier
dut numeroase ore bune de lucru, dacă 
batoza a trebuit să stea , mai multe zile, 
aceasta se datorește tocmai faptului că 
aci n-au fost organizate cetele de treieriș 
și nu s-au transportat din timp cantități 
suficiente de cereale la arie, astfel'ca ba
tozele să lucreze din plin.

In această privință un sprijin serios 
trebuie să-l dea comitetele executive ale 
sfaturilor populare comunale care au da
toria de a organiza în cît mai bune condi- 
țiuni transportul snopilor la arii și clădi
rea stogurilor pentru ca batozele să poată 
lucra fără întrerupere.

Vremea care se menține ploioasă im
pune ca zilele bune de lucru să fie folosite 
la maximum. De aceea peste tot acolo 
unde este posibil trebuie să se treacă ne-

întîrziat la iluminarea ariilor pentru ca 
treierișul să continuie și noaptea.

Anul acesta pe ogoarele gospodăriilor 
de stat, gospodăriilor colective și întovă
rășirilor lucrează un mare număr de com
bine. Aceste minunate mașini, care înt.r-un 
timp scurt 
numeroase 
oamenilor, 
nu a dat 
zultate fie 
timpul lucrului, fie datorită unei nerațio
nale folosiri. Ținînd seama de avantajele 
reale pe care le aduce recoltarea făcută 
cu ajutorul combinelor, e nevoie să se ia 
toate măsurile pentru a asigura funcționa
rea lor în cît mai bune condițiuni. Iri 
acest scop metodele de lucru ale unor 
combineri ca Anghel Moga, Nicolae Oră- 
șan de la gospodăria de stat Slobozia- 
Ciorăști, care depășesc zilnic normele, sau 
ale combineru'.ui N. Pascale de la gospo; 
daria de stat ,,Costache Burcă", regiunea 
Constanța, care reușește să recolteze zil
nic 24-26 tone cereale chiar din lanurile 
cu grîne căzute, trebuie larg popu
larizate pentru a putea fi folosite de cît 
mai mulți combineri.

Nu trebuie să se uite că acum, odată cu 
treierișul și secerișul mai sînt de executat 
lucrări de dezmiriștit și arături de vară. 
E nevoie deci ca un număr cît mai mare 
de tractoare să fie folosite în acest scop. 
Pentru rezolvarea acestei probleme 
numeroase S.M.T.-uri se folosește pi 
ră largă cuplurile de mașini agricole. Ast
fel brigada a XIFa de la S.M.T. Traian Sat, 
folosind cuplurile de două secerători-legă- 
tori, îndeplinește zilnic două norme la 
secerat, iar prin cuplarea la mai muilte 
arii a cîte două batoze la un singur trac
tor, la S.M.T. Segarcea s-au eliberat de la 
treieriș cinci tractoare care au putut fi în
trebuințate la dezmiriștit ș1 arături de 
vară.

Acum cînd toate aceste lucrări trebuie 
urgentate, folosirea cuplurilor pentru mă
rirea la maximum a capacității de lucru 
a tractoarelor trebuie să devină o metodă 
de lucru folosită de fiecare S.M.T. sau 
gospodărie agricolă de stat.

Timpul este destul de înaintat. In aceste 
z?le nici o batoză, nici un tractor nu tre
buie să stea. Funcționarea lor în cît mai 
bune condițiuni, evitarea timpilor morți 
depinde însă de îngrijirile ce se dau fie
cărei mașini, de rapiditatea cu care se în
lătură defecțiunile ivite pe teren. Ținînd 
seama de acest lucru, în fiecare stațiune 
de mașini și tractoare trebuie să se orga
nizeze o cît mai bună legătură cu brigă
zile de tractoare pentru a se putea inter
veni la timp ori de cîte ori e nevoie. Ate
lierele mobile de reparații bine înzestrate 
cu unelte și piese de schimb sînt de un 
serios ajutor tractoriștilor și mecanizato
rilor de batoză în această perioadă. E 
nevoie însă ca intervenția lor să se facă 
cu deosebită operativitate pentru ca tim
pii morți să fie reduși la maximum.

In aceste zile cînd fiecare clipă bună 
de lucru trebuie folosită din plin, cînd de 
funcționarea neîntreruptă a tractoarelor și 
batozelor depinde terminarea la timp a 
treierișului și a celorlalte lucrări agricole, r 
datoria fiecărui mecanizator este de 
munci cu cît mai multă rîvnă și pricepere 
pentru ca mașina ce i-a fost încredințată^ 
să dea maximum de randament. $

Comitetele executive ale sfaturilor popu-S 
lare au .și ele datoria să sprijine munca g 
mecanizatorilor printr-o cît mai bună or-$ 
ganizare a muncii la ariite de treier, prin £ 
mobilizarea țăranilor muncitori la execu- & 
tarea în timpul potrivit a tuturor lucrări- Z 
lor agricole din această perioadă. «

seceră și treieră recolta de pe 
hectare, ușurează mult munca 
Din păcate însă, folosirea lor 
peste tot cele mai bune re- 
datorită defecțiunilor ivite în
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Cu toate forțele 
pentru terminarea grabnică 
a secerișului si treierișului I

V * »

Peste 2700 kg. grîu la
ORADEA (de la trimisul 

nostru). Chiar de nu cunoști 
drumul ce duce spre aria 
comunei Valea lui Mihai, 
raionul Săcueni, căruțele 
pline cu snopi ce se îndreap-

tă spre batoza nr. 2 ți-ar 
fi o bună călăuză.

De cîteva zi'e toate discu
țiile de la arie se duc în 
jurul unui singur lucru : 
recolta obținută de deputa
tul Sigismund Nemeș. Aces-

hectar
fa a reușit să obțină de pe 
două hectare cultivate cu 
grîu o producție de 5.541 
kg. Succesul lui Sigismund 
Nemeș se datorește în 
cial aplicării indicațiilor 
de agronom.

Și-au respectat angajamentul
BTRLAD (de la corespon

dentul nostru). — Încă de la 
înființarea întovărășirii lor, 
„1 Mai“, cele 43 familii de 
țărani muncitori din satul 
Homocea, raionul Adjud, s-au 
angajat să lupte pentru obți- lecționat și tratat după cum 
nerea unor recolte bogate. 
Anul trecut ei au obținut pri. 
mul succes- Cu toate, că a 
fost un an secetos ei au ob
ținut de pe tarlaua de grîu 
cîte, 2.000 kg. la hectar. În
curajați de aceste succese ei 
s-au pregătit și și-au luat 
angajamentul ca să dea, în

acest an o recoltă de cel pu. 
țin 2.100 kg. grîu la hectar.

Cu ajutorul tractoarelor 
primite de la S.M.T.-Adjud, 
ei au semănat în rînduri, cu 
semănătoarea, grîu curat, se-

i-a sfătuit tehnicianul agro
nom al comunei. Grîul a 
crescut mare și a fost cel mai 
frumos grîu din sat. Apoi 
l-au secerat de îndată ce spi
cul a dat în pî.rgă și l-au 
strîns în snopi numai in 3 
zile. Ca și în celălalt an, tot 
ei au fost primii din sat

spe- 
date

ariecare au cărat griul pe 
și au început treierișul. Cînd 
s-a cântărit rodul, mare a 
fost bucuria oamenilor: obți. 
nuseră o producție medie de 
2.200 kg. la hectar. Angaja
mentul fusese îndeplinit și 
depășit chiar.

. Indat" după treieriș, con
voiul de căruțe al întovără
șirii .,1 Mai“ s-a îndreptat 
spre baza de recepție din Ad- 
jud, unde au predat — pri
mii pe raion — cerealele da
torate drept cotă și pentru 
muncile S.M.T.-ului.

La Sînfana trebuie grăbit treierișul
ARAD (de la corespon

dentul nostru). Țăranii 
muncitori, colectiviștii și în
tovărășiți! din comuna Sîn- 
tana, raionul Criș, au termi
nat secerișul, recoltînd 
păioasele de pe o suprafață 
de 360 ha. Dacă se poate 
spune despre seceriș că s-a 
desfășurat în bune condi
țiuni treierișul însă de abia 
a înaaput.

Rămînerea în urmă se 
datorește faptului că nu s-a 
organizat din timp căratul 
snopilor la arii, iar bato
zele funcționează numai cu 
o parte din capacitatea lor 
de lucru. Pînă la 4 august 
în comună nu erau cărate la 
arie nici 30 la sută din 
păioasele recoltate, aceste

lucrări fiind rămase mult în 
urmă, atît la gospodăria 
agricolă colectivă, cît mai 
ales în sectorul individual. 
O lipsă serioasă s-a cons‘a- 
tat în ceea ce privește folo
sirea batoze'or. Din cele 10 
batoze, trei nu începuseră 
să lucreze, iar celelalte 
funcționează cu multe între
ruperi din cauză că munca 
la arii a fost prost organi
zată.

La gospodăria agricolă co. 
lectivă abia a început zi'.ele 
trecute treieratul orzului, iar 
în sectorul individual nu 
funcționează decât o singură 
batoză. Toate aceste lipsuri 
se dntorese faptului că 
membrii comitetului execu

tiv al sfatului popular co
munal necontrolați și neîn
drumați de organele raio
nale, nu au luat măsuri 
pentru ca să se organizeze 
astfel munca la, arii tnctt 
batozele să fie folosite din 
plin. După calculele făcute 
de ei, abiai în ziua de 18 au
gust se va termina căratul 
la arii și numai după aceea 
v.a începe treierișul dn 
plin.

Ținînd seama de lipsuri'e 
care există, comitetul execu
tiv din comuna Sîntana tre
buie să ia măsuri operative 
ca să folosească toate mij
loacele pentru urgentarea 
căratului snopilor la arii, 
pentru grăbirea treierișului.

Trimisul extraordinar și ministru plenipotefiW 
al Republicii India In R. P. R.

a prezentat scrisorile de acreditare

VXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX'

Pe străzile Varșoviei au apărut acum, în 
zilele Festivalului, multe afișe noi. Printre 
ele, oricine poate vedea unul albastru, de 
cu oarea ceruiui, împodobit cu multă ele
ganță de chipurile unei perechi de tineri în 
port naționaȚ prinși de mină în pas de 
dans. Afișul, care în fiecare zi anunță noi 
și noi spectacole, este al delegației noastre.

In fața lui am văzut acum două zile un 
grup de tineri polonezi ; era anunțat specta
colul de gală. Bine înțeles discuțiile se pur
tau în jurul procurării biletelor. M-am simțit 
mîndru de acect interes pentru spectacolul 
tinerilor noștri artiști șî bucuros aș fi vrut 
să-i întîlnesc pe cei cîțiva oameni după spec
tacol ; aș fi vrut să-i întreb — și dună suc
cesele dobândite pînă atunci, 1. “ 1—t
prea mare cutezanță — 
deplin așteptărilor.

Din păcate, nu i-am 
schimb, am avut prilejul 
trebare în aceeași seară 
răspuns chiar din prima pauză a spcctaco- 
lu'ui.

Eram în holul de marmură fumurie al 
săi i congreselor din Palatul Culturii și 
Științei. Intr-un mic grup, doi polonezi dis
cutau, se vedea, destul de greu, cu un tînăr 
și o tânără de culoare. Dificultățile din ce 
în ce mai mari i-au făcut să privească către 
mine, care eram în apropiere, și să-mi ceară 
ajutor. Am primit bucuros și — fericită în- 
timnlare — am servit de tălmaci tocmai unul 
schimb de păreri despre spectacol.

Unui d ntre cei doi polonezi, strungar la 
fabrica de automobile din Varșovia, susți
nea că partea cea mai izbutită a programu
lui prezentat a fost corul (e vorba de corul 
tineretului care interpretează printre alte’e 
, Ana Lugojana" și cîntecul polonez „Kuku- 
ieczka") ; tînărul negru, fără a micșora 
calitățile corului, susținea că valoarea artis
tică a spectacolului a dat-o dansul — dansul

dacă
n-ar fi fost 
a răspuns pe

întîlnit; înmai
să pun această în- 
altora și să am un

l

„Călușarilor" îndeo
sebi. Tînăra de lingă 
el, pe nume Rama
monsy Ratrino, stu
dentă din Madagascar, 
îi ținea partea, subli
niind și valoarea artistică a costumelor.

Toate erau spuse de minune și îmi creștea 
inima de bucurie la atîta năvală de laude. 
Dar, la un moment dat, lucrurile s-au în
curcat. Mai precis, în clipa cînd Matsika 
Aime, tînăr din Brazzaville — Congo fran
cez — m-a întrebat de unde sînt. N-am 
avut încotro și a trebuit să-i răspund, spre 
hazul tuturor.

— Ehe, cred că ți-a plăcut discuția noas
tră. Iată, ai ascultat un întreg articol de 
ziar, rîde unul dintre polonezi.

— Și merită unul — intervine t’năra 
Ramamonsy Ratrino. Merită, și încă unul 
frumos...

In cele cîteva minute ale discuției, 
Aime a căutat să-mi destăinuiască gîndul 
care îl preocupă! anume, sprijinul 
statul nostru îl acordă artei și 
artistice.

In puține vorbe m-am străduit 
pund șî să-l ajut să-și lămurească 
probtomă. M-a ascultat atent și 
drum spre sală, mi-a vorbit întristat:

— Te rog să mă crezi, și la noi în Congo 
avem o artă a noastră, o artă străveche. 
Dar cine se interesează de ea? Pe cine îl 
preocupă dansurile noastre, cîntecele noas
tre? Cine ne ajută pe noi să ie cultivăm? 
Voi împliniți în țara voastră visul multor 
artiști, care la noi mor anonimi...

Ne-am strecurat în sală și ne-am așezat, 
cu chiu cu vai, unul lîngă altul, pe o scară 
unde deabia am mai găsit un locșor liber. 
Din cînd în cînd priveam furiș chipul noii 
mele cunoștințe. Pe fața lui nu puteam citi 
nimic decît o gravă împietrire. Din cînd în

de

spectacol
„Perinija" pe străzile Varșoviei.

La 10 august a.c;, trimisul extraordinar și 
ministru plenipotențiar al Republicii India 
în Republica Popuiară Română, Rajeshwar 
Dayal, a prezentat scrisorile de acreditare 
președintelui Prezidiului Marii Adunări Na
ționale a Republicii Populare Romîne, dr, 
Pe ru Groza.

La solemnitate au participat: Simion Bu- 
ghici, ministrul Afacerilor Externe al Repu
blicii Populare Romîne, Avram Bunaciu, se
cretarul Prezidiului Marii Adunări Naționale, 
Caius Franțescu, director ad-interim al Pro- 
toco.ului din Ministerul Afacerilor Externe, 
Ion Moruzi, director ad-interim în Ministerul 
Afacerilor Externe și Ion Vrabie, directorul 
Cancelariei Prezidiului Marii Adunări Națio
nale.

Ministrul Republicii India a fost însoțit de 
secretarul Hardev Singh Palta.

Prezentînd scrisorile de acreditare, minis
trul Republicii India a spus :

„Ca primul trimis în Republica Populară 
Romînă, vă aduc dvs. și poporului României 
salutările președintelui și poporului Indiei. 
Consider un privilegiu de a vă prezenta, 
domnule președinte, scrisorile mele de acre
ditare din partea președintelui Rajendra Pra
sad, acreditîndu-mă ca trimis extraordinar și 
ministru plenipotențiar al Republicii India 
în Romînia.

Schimbul de misiuni diplomatice între cele 
două țări ale noastre este ca o strîngere de 
mînă prietenească peste oceane. Guvernul și 
poporul Indiei cred ferm în principiul prie
teniei față de toți și nu poartă ură față de 
nimeni. Noi credem în eficacitatea celor cinci 
principii ale coexistenței pașnice și active, 
care dacă sînt urmate, vor preveni conflic
tele și vor promova pacea. Singura alterna
tivă astăzi față de coexistență este codistru- 
gerea. O pace solidă trebuie să fie bazată pe 
înțelegere reciprocă, îngăduință și respect. 
Noi sperăm foarte mult că diferitele eveni
mente recente, inclusiv Conferința de la Ge
neva, vor scădea tensiunea tn lume și vor 
duce la o mai mare înțelegere reciprocă șl 
la soluționarea pașnică a principalelor pro
bleme internaționale.

Deși India este o țară veche, noi sîntem 
o Republică tînără. Progresul recent al țării 
noastre a avut loc în 3 etape. Prima a fost 
lupta pentru eliberare, dusă sub conducerea 
lui Mahatma Gândi. După aceea a venit eta
pa stabilizării și consolidării. Acum sîntem 
în cursul celei de a treia etape, aceea a dez
voltării pașnice. Scopul nostru este de a eli
bera poporul nostru de orice fel de teamă 
și să-i dăm pe deplin posibilități egale. O 
societate de tip socialist este scopul nostru, 
către care noi mergem în mod ferm, avînd 
tot sprijinul și colaborarea poporului nos
tru.

Domnule președinte, scopul meu constant 
va fi de a depune eforturi pentru a întări 
prietenia și înțelegerea între cele două țări 
ale noastre și pentru dezvoltarea relațiilor 
noastre reciproce. In această sarcină eu pot 
avea succes numai cu sprijinul dvs., pe care 
sînt convins că-1 voi primi într-o largă mă
sură".

In răspunsul său, președintele Prezidiului 
Marii Adunări Naționale, dr. Petru Groza, a 
spus :

„Primind scrisorile prin care Excelența sa 
domnul Rajendra Prasad, președintele Repu
blicii India, vă acreditează pe lîngă Prezi
diul Marii Adunări Naționale a Republicii 
Populare Romîne în calitate de trimis extra
ordinar și ministru plenipotențiar, sînt buqu- 
ros să salut, cu s’nceră prietenie, în por- 
soana dvs., pe primul reprezentant al Repu
blicii India în țara noastră.

Schimbul de misiuni diplomatice între Re
publica Populară Romînă și Republica India, 
această strîngere prietenească de mîini, cum 
bine ați numit-o, contribuie la lărgirea și în
tărirea relațiilor de prietenie dintre poporul 
romîn și poporul indian și la dezvoltarea re
lațiilor politice, economice și culturale între 
țările noastre.

Republica Populară Romînă duce cu stă
ruință o politică de coexistență pașnică, pen
tru dezvoltarea colaborării internaționale în
tre toate statele în scopul asigurării unei 
păci trainice în . lume.

Republica Populară Romînă participă șl 
sprijină activ orice acțiune internațională 
care are ca scop destinderea internațională 
și stabilirea unor raporturi de încredere în
tre toate statele și de colaborare prieteneas
că. In acest spirit, guvernul și poporul ro
mîn au salutat cu satisfacție rezultatele po
zitive ale Conferinței de Ia Geneva care re
prezintă un pas de importanță istorică pe 
drumul atenuării încordării internaționale șl 
al colaborării rodnice între toate țările.

Poporul romîn și-a cucerit libertatea șî 
independența națională după o luptă înde
lungată și plină de sacrificii. Astăzi, el mun
cește cu avînt pentru construirea vieții sala 
noi, socialiste.

Poporul romîn a nutrit totdeauna o vie 
simpatie pentru lupta ponorului indian, pen
tru independenta și libertatea sa. Guvernul 
și poporul romîn apreciază în mod deosebit 
contribuția însemnată pe care guvernul In
diei și primul ministru Jawaharlal Nehru au 
adus-o la cauza păcii și colaborării interna
ționale.

Vă mulțumesc pentru salutările pe care 
le-ați transmis poporului romîn și mie per
sonal din partea președintelui Republicii In
dia și la rîndul meu vă rog să transmiteți 
Excelenței sale salutul meu cordial și cele 
mai bune urări poporului indian pentru pace, 
pentru progresul și înflorirea patriei sale.

Vă asigur, domnule ministru, că în efortu
rile ce le veți depune pentru întărirea prie
teniei și înțelegerii între ce'e două țări ala 
noastre și pentru dezvoltarea relațiilor noas
tre reciproce, vă veți bucura de sprijinul de
plin al Prezidiului Marii Adunări Naționale 
și al guvernului Republicii Populare Ro- 
inîne".

★

Miercuri, 10 august a.c., ministrul Afa
cerilor Externe, Simion Bughici a primit în 
audiență pe trimisul extraordinar și minis
tru plenipotențiar a! Republicii India Ia 
București, Rajeshwar Dayal.

(Agerpres)

Depunerea unei coroane de flori de către trimisul extraordinar 
și ministru plenipotențiar al Republicii India la placa comemorativă 

a ostașilor romîni căzuți în lupta pentru eliberarea patriei
Miercuri, 10 august a.c., trimisul extraor

dinar și ministru plenipotențiar al RepublF 
cii India, Rajeshwar Dayal, însoțit de secre
tarul Hardev Singh Palta, a depus o coroană 
de flori la placa comemorativă a ostașilor 
romîni căzuți în lupta pentru eliberarea pa
triei de sub jugul fascist.

La solemnitate au participat reprezentanți 
ai Ministerului Forțelor Armate și Minis
terului Afacerilor Externe.

In memoria ostașilor romîni căzuți pentru 
eliberarea patriei, cei prezenți au păstrat un 
moment de reculegere.

cînd buzele îi fremă- 
tau sau dinții albi 
străluceau într-un su- 
rîs. Atît.

După spectacol mi-a 
șoptit emoționat:

— Iți mulțumesc, îți mulțumesc mult...

In seara spectacolului de gală, un tînăr 
student francez, Pierre Boulanger, pe care 
îi cunoscusem din ajun, m-a căutat la ieșire. 
Nu știam de ce, așa că s-a grăbit 
lămurească :

— Am vrut să-ți împărtășesc 
proaspătă, emoția primului șoc, ca 
așa.

Referindu-mă la cele discutate
i-am explicat că nu înțeleg de unde această 

Paris în 
ansambtu-

Prin telefon 
la trimisul nostru

Matsika

pe care 
creației

să-i răs- 
această 
apoi, în

să mă

emoția 
să spun

în ajun,

surpriză. (Boulanger văzuse la 
toamna anului trecut spectacolele 
lui C.C.S.).

— A, dar nu e vorba aici de 
emoție. Dar dansuri ie voastre 
varietate, costumele sînt atît de felurite, 
cîntecele atît de emoționante, încît totdeauna 
sînt noi... Și apoi a adăugat... Acum, înțe
leg mai bine scandalul de la Paris. Este 
evident că muzica și dansul vostru ridicate 
la asemenea culme îi nemulțumesc pe unii 
oameni de la noi ca și pe unii fugiți din 
țara lor. Ei bine, scandalurile lor și violen
ța nu pot acoperi arta...

Și apoi, căutind o imagine mai plastică, 
încheie :

— Dragă prietene, e așa, cum să spun, 
ca atunci cînd dai cartea de vizită și te 
prezinți. Cartea voastră de vizită este spec- 
taco ul ; a lor — scandalul.

Tînărul parizian vorbea înflăcărat; se 
ajuta de gesturi, se oprea în loc, precizînd 
idei, argumenta pentru arta noastră.

Ne-am despărțit tîrziu, cu făgăduiala unei 
întîlniri la un alt spectacol romînesc...

o primă 
au atita

Ieri dimineața, eram la Casa Radiodifu
ziunii polone. Aici, pe culoarele lungi, unde 
sînt înșirate cabinele de înregistrare, m-au r 
întimpinat melodii cunoscute. Erau frînluri £ 
din cîntecele de la gala romînească. >

M-am oprit să ascult; cîntece romîneșți $ 
răsunau în mai multe cabine de înregistra- g 
re. Cineva m-a bătut pe umăr ; era un tînăr » 
tehnician polonez.

—- Asculți? Toți fac înregistrări de la 
gala voastră... Și mi-a arătat cu mîna spre 
ușile care purtau fiecare steagul 
R. D. Germane, 
riei ș.a.m.d.

— Cum, toți ?
— Simplu. A 

bun, că astăzi 
prezintă. Rar să se caute atît de mult o 
înregistrare de spectacol.

Tînărul s-a dus la ale lui și am rămas 
cîteva clipe singur. Dintr-o cabină se auzea 
„Perinița", din alta „Cîntecul de pe Mureș" 
interpretat' de orchestra populară și de 
tînăra Angela Moldovan, din alta „Ciocîr- 
lia“ cîntată de Ionel Budișteanu...

Peste cîteva ceasuri aceste cînteoe aveau 
să răsune în lumea întreagă. Un muncitor 
ceh, un tînăr din Budapesta, o blondă 

la posturile 
nostru.

al Cehoslovaciei,
unei țări: 
al Bulga-

întreb eu.
fost un spectacol 
toate posturile de radio îl

atît de

gretchen, aveau să asculte 
țărilor lor cîntecele poporului

★
Tînăra Ramamonsy Ratrino, studenta din 

Madagascar, spunea c£ spectacolul de gală 
dat de delegația noastră merită o cronică 
și chiar una bună. Cred că avea dreptate.

Eu unul nu mi-am propus așa ceva ; am 
dorit doar să împărtășesc părerile unor 
tineri din toată lumea, veniți la Festival 
despre spectacolul dat de tineretul țării 
noastre, 
mult.

Aceasta, desigur, prețuiește mai

VIRGIL DANCIULESCU
Varșovia, 10 august 1955.

Participarea țării noastre 
la Tîrgul de mostre de la New Delhi

O nouă contribuție la lărgirea și întărirea 
relațiilor comerciale dintre R.P.R. și alte 
țări o aduce participarea țării noastre laj 
Tîrgul Internațional de mostre de la New 
Delhi (India) din acest an.

Lucrările de amenajare a pavilionu’ui nos
tru, conduse de un arhitect romîn, se găsesc 
într-un stadiu înaintat. Pavilionul romînesc 
va ocupa o suprafață de 500 m. p. în inie-' 
rior și aproape 4000 m.p- în aer liber.

In munca noastră de amenajare și pregă
tire ne bucurăm de un sprijin prețios din 
partea autorităților indiene.

Mărfurile romîneșți expuse vor ilustra e- 
locvent succesele importante ale muncii 
pașnice, constructive, a poporului nostru, 
care dorește colaborarea economică cu toate 
țările.

Vor fi. expuse, printre altele, diverse ma
șini unelte, mașini agricole, tractoare KD— 
35 și KDP—35, locomotive de mină, utilaj 
minier, machete de locomotive și vagoane, 
produse electrotehnice, materiale de cons
trucție și multe altele.

Ca țară producătoare și exportatoare de 
utilaj petrolifer, R.P.R. va expune o sondă

petroliferă completă, care va fi pusă în func
țiune.

Bine prezentate și variate vor fi produsele 
noastre chimice, produse ale industriei lem
nului, produse petrolifere, textile, confecții 
și alte diverse mărfuri de bună calitate ale 
industriei ușoare, bunuri de larg consum și 
altele-

Nu vor lipsi nici produsele agro-alimen- 
tare pentru care țara noastră a fost totdeau
na bine cunoscută pe piața internațională.

O mare parte din mărfurile cu care parti
cipăm se și află încărcate pe trei vase care 
vor sosi în curînd în India. Al patrulea vas 
va părăsi în curînd portul Constanța.

La acest tîrg vor fi expuse Produse a nu
meroase țări din diferite continente, produ
se ca-e vor oglindi progresul lor în dome
niul economic. Variatul și bogatul sortiment 
din cele mai importante produse, c'e calitate 
superioară, ale economiei romîneșți, va o- 
glindi concludent posibilitățile de schimb 
ale țării noastre- Tîrgul de la New Delhi va 
prilejui încheierea pe o scară mai largă a 
unor tranzacții comerciale de export și im
port.

Academicianul prof. Gh. Ionescu-Sisești, decorat 
cu Ordinul Muncii cl. I.

Prezidiul Marii Adunări Naționale a Repu
blicii Populare Romîne a conferit printr-un 
decret Ordinul Muncii cl. I academicianului

profesor Gh. Ionescu-Sisești, cu prilejul îm
plinirii vîrstei de 70 de ani și pentru activi* 
tatea sa didactică și științifică.

t.ru
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Rottfinirj libera

I Baze bine aprovizionate ? 
cu oglinjoare...

F
8:

8

■ ".'"Ogoarele raionului , Salonta au dat și 8 
'id .acest an rod bogat. Colectiviștii, mem- 8 
brii întovărășirilor agriMe, țăranii mu.n.% 
citcri desfășoară în ateste zile lupta 8 
pentru clștigarca marii bătălii a strînsu-?.

8 lui recoltei. 3
| In perioada acestor munci, pentru ai 
3 veni în ajutorul țăranilor muncitori, coo-1 
8 perativele sătești, sprijinite de către sfa-% 
8 turtle populare locale, au. avut printre al- 8 
3 tele și sarcina de a înființa, pe lingă | 
8 ariile de treier chioșcuri ce trebuiau să 3 
? stea la dis/boziția producătorilor cu tot 8 
3 felul de mărfuri. 8
8 Acest fapt 'insă nu a fost înțeles de 8 
3 Uniunea raională a cooperativelor de con- 8 
8 sum Salonta, care a desconsiderai insem- 3' 
8 nătatea sarcinii, și nici de către comitetul 8 
ș executiv al sfatului popular raional cure?
8 a lăsat totul pe 'seama U.R.C.C.-ului, con- 3 
8 siderind că îndrumarea și sprijinul său 8 
3 nu silit necesare. 8
8 Să vedem acum ce rezultate au dat a- 8 
g semenea atitudini-. In raionul Salonta 8 
8 plită acum o săpiiimină intraseră in june- 3 
8 [iurte un număr de\ 70 de batoze. La nici 8 
3\ una din ariile deservite de aceste batoze | 
8 Ca, de pildă, la cele din comunele Și sa- 3 
8 tele Tinea, Batăr, Talpoș, Gurbedin, Ge- 8 
| piu, Tăut și Tulea. nu exista nici utU 
8 chioșc. Tovarășul Francisc Popa, preșe- 3 
8 dintele U.R.C.C. Salonta, a minimalizat 8 
3 importanța aprovizionării la arii a fără- 8
2 nilor muncitori cu diferite produse, or- 3 
8 ganizînd in schimbul chioșcurilor, ușa j 
| zisele „coșuri volante'1. In timpul orelor 8
3 de prînz cite unul dintre salariafii coo- 3
operativelor se deplasează la arii cu cite 8 
I un coș oferind jăranilor muncitori măr-1 
3 furile aduse care constau din limonată, 3 
x‘ ' • ---------- Ș

8 
8 
8

8 bomboane și uneori țigări.
3 Dar spiritul „organizatoric" al tov.
8 Popa s-a dovedii a fi și mai larg. Con- „ 
j siderind că bazele. de recepționare a ce- 8 
3 realelor oferă un cimp comercial mai 3 
8 vast, a înființat pe lingă aceste baze, ci- 8 
8 teva Chioșcuri. Mai bine zis le-a redeschis | 
3 pe cele care au funcționat anul trecut. 3 
8 Chioșcurile au fost aprovizionate din 3 
8 belșug — cum e cazul în comuna Cefa 8 
3 — Insă cu oglinjioare de buzunar, pudră 3 
8 de talc pentru copii, „Diana" pentru 8 
8 frecții, și săpun de ras, mărfuri care 8 
3 stau nevindute. 3
8 La atît s-a rezumat în raionul Salonta 8
8 aprovizionarea țăranilor muncitori la arii 8 

la bazele de recepție cu produse in-g 
" 8 

8 
8 
8 
8 
8

§ dustriale.
| Cu toate acestea, tovarășului Popa i 
8 se pare că sistemul de aprovizionare ini- 
8 fiat de dînsul este cel mai just, deoarece 
% după părerea sa nu se pot aduce la arii 8 
8 mărfuri ca : sape, grape, cuie, sfoară, ° 
». saci. „Doar n-o să facem filiale coopera-^ 
3 tiste pe arii", declară el. Afirmația de 8 
8 mai sus dovedește nu numai o lipsă de | 
8 preocupare dar și o necunoaștere a sar-1 
| cinilor ce-i revin.
8 Cunoașterea mai profundă a acestor | 
% probleme ar da prilejul U.R.C.C. Salonta | 
| să-și dea seama că munca desfășurată 8 
8 astfel nu ajută cu nimic, ci dimpotrivă a- | 

duce serioase prejudicii atît țăranilor | 
| muncitori care sînt lipsiți de posibilitatea 3 

8 de a schimba mai ușor surplusul lor de 3 
8 produse cu mărfurile industriale de care au 8 
3 nevoie, cit șt sectorului cooperatist. Falsa 8 
8 părere pe care și-a făcut-o tov. Popa des-1 

8 pre felul cum trebuie organizate chioșou- 8 
3 rile la arii In perioada muncilor de ire- 8 
8 ieriș este greșită. Aceasta este cu atît | 
8 mai grav, cil cit atitudinea sa a influien- 8 
| ;at și restul membrilor din colectivul de 8 
8 conducere al U.R.C.C. care manifestă a-1 

ș aeeași delăsare șl dezinteres.
3 Conducerea U.R.C.C. Salonta trebuie 8 
8 să-și schimbe atitudinea șl să ia de ur- 3 
8 gență măsuri pentru aprovizionarea- arii. § Q O
3 lor de treier și a bazelor de recepție cu 8 
i mărfurile industriale cerute de țărani. | 
LlOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOO0000000000000000000000000000(2
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In stațiunile balneare de pe litoral
1

Rețeaua balneo-cli- 
matică din Republica 
noastră .Populară a 
luat în cursul, ultimi
lor ani o dezvoltare 
importantă. Față de 
situația creată, iprin/lărgirea 
climatice, îndeplinirea sarcinilor asistenței 
medicale în stațiunile și sanatoriile balneare 
au pus în fața Ministerului Sănătății noi 
probleme organizatorice în vederea unei mai 
bune organizări' a conducerii . activității 
balneo-climatice.:' Pentru aceasta, Minis
terul Sănătății pe baza experienței dobîn- 
dite prin activitatea stațiunilor' balneare 
din tara noastră, a studiilor efectuate de 
Institutul de Balneologie și în special pe 
baza cunoștințelor și experienței acumulate 
de delegația de organizatori. sanitari care a 
vizitat stațiunile balneu-climaiice din Uni
unea Sovietică, a introdus principii noi atît 
în organizarea stațiunilor cît și în aplica
rea .ralămerltelor pentru oamenii muncii so
siți în stațiunile balneo-climatice din țara 
noastră.

Principiul care stă la baza conducerii ac
tivității balneo-cliimatice este principiul con
ducerii medicale unice, în sensul că activi
tatea tuturor unităților, medicale balneare din 
stațiune, indiferent căror instituții aparțin, se 
subordonează planului general de asistență 
curativo-profilactică a bolnavilor. Sanatoriul 

.balnear, ca unitate de bază pentru tratamen
tul balneo-climalic, este organizat ca o uni
tate specializată în care obiectivele muncii
— deservirea generală și îngrijirea medicală
— se realizează pe baza datelor științifice, re
zultate din interpretarea concepțiilor medi
cale cele mai înaintate.

Pentru ca examinarea medicală să decurgă 
în condițiuni optime s-au înființat la nive
lul secțiilor din toate sanatoriile balneare ale 
stațiunii respective cabinete de consultații. 
Aici programarea consultațiilor se face pe 
baza unei diagrame de consultații alcătuită 
de fiecare medic pentru bolnavii pe care îi 
are sub îngrijirea sa, pe zile și ore. De men
ționat că programarea bolnavilor la vizitele 
medicale prescrise și la aplicarea proceduri
lor balneo-fîzio-terapice cade complet în sar
cina sorei medicale de secție care rezolvă 
toate aceste probleme fără ca prezența bol
navilor să fie necesară.

Policlinica balneară a fost în cursul aces
tui an întărită pentru a deveni un factor 
important în munca de diagnostic' și trata
ment, atît în specialitatea balneologiei cît 
și în celelalte specialități. Aceasta atît pen
tru bolnavii sanaloriali, cei ambulatori Cît 
și pentru oamenii muncii veniți la odihnă în 
casele de odihnă ale C.C.S.

întreaga activitate de pe teritoriul unei 
stațiuni balneare se desfășoară pe baza unei 
concepții strict științifice, fiind condusă de 
medici, după programări grafice de muncă, 
atît pentru partea diagnostică și tratament, 
cît și pentru întreaga deservire a bolnavilor.

V

dr. Ludovic Weiss
Directorul stațiunii Eforie

rețelei balneo- în

vațiile preliminare ne 
îndreptățesc să afir
măm că împachetă
rile cu nămol nu pro
voacă acele puternice 
crize balneare, care 

cursul tratamentului bal-trebuie evitate 
near.

Pentru a se putea asigura toate oandițiile 
unui bun tratament și a odihnei adevărate 
a oamenilor muncii, direcția stațiunii a luat 
o serie de măsuri penrru rezolvarea proble
melor de ordin tehnic și gospodăresc în sta
țiunile de pe litoral în vederea realizării u- 
nei ambianțe sanaioriale și exirasanatoriale 
corecte, plăcute și coiitoftăbile. Ifitfet aces
tea trebuie amintiiă schimbarea totală a 
instalațiilor de «baie de .la sanatprjuj .nț. .1. 
din Eforie, schimbarea întregii conducte de 
apă sărată de la ghiol pînă la cele două 
stabilimente de băi de la Eforie și Techir-• 
ghiol — terminate Ia; 1 Mai — precum și'- 
aite lucrări la instalațiile de băi și cazane 
atît la sanatoriul din Techirghiol cît și la 
Eforie, fără de efectuarea cărora nu s-ar fi 
putut deschide stațiunea anul acesta'.

In vederea unei bune cazări a oamenilor 
muncii veniți în stațiunile de pe litorai s-a 
acordat o atenție deosebită și lucrărilor de 
construcții și amenajări a vilelor și sanato- 
riilor. De pildă, la sanatoriul Techirghiol â 
fost construită o nouă sajă de mese și este 
în curs de terminare și un chioșc de vară, 
în care se servește masa, într-o singură se
rie, la 600 de oameni. La celelalte vile și 
sanatorii din Eforie și Techirghiol s-au fă
cut reparații capitale și de întreținere și in
stalații sanitare. In ceea ce privește înzes
trarea cu mobilier a vilelor și sanatoriilor 
au fost procurate un număr de 256 garni
turi complete de mobilă, tip export, cu care 
a fost mobilat în întregime Sanatoriul Nr. 1 
Eforie, unde sînt cazați muncitori fruntași în 
întrecerea socialistă. Pentru a se crea mun
citorilor veniți în stațiune un mediu sanato- 
rial după concepția pavlovistă, toate .cabi
netele medicale au fost amenajate cu huse 
din ipînză albă, îa fel și toate scaunele din 
sălile de mese ale stațiunii.

Au fost amenajate și parcurile aparținînd 
stațiunii. Pentru acest scop au fost depla
sați pe timp de 15 zile pe litoral horticultori 
ai direcțiilor stațiunilor din întreaga țară. 
Pentru menținerea în bune condițiuni a a- 
cestor parcuri, direcția stațiunii a început 
construirea unor garduri de piatră cu gri
laj de fier.

Concerte romînești 
în R. P. Bulgaria

In cadrul acordului . de colaborare cultu
rală dintre țara noastră și R. P. Bulgaria, 
orchestra de estradă- a Radiodifuziunii 
romîne și un grup de soliști' de muzidă 
ușoară vor da luna aceasta o serie de 
concerte în țara vecină și prietenă.

Orchestra compusă din 25 de .persoane 
este condusă de dirijorul Sile Dinicu, fiind 
însoțită de soliștii vocali Ma.ra Dumitrașcu, 
Mihaela Cotaru, Gică Petrescu, Nicolae 
Nițescti, precum și, de trio Armonia, compus 
din yiotoria Manol.pscu, Margareta Mure- 
șănu și Mona Scoiti.

Din repertoriul orchestrei fac parte cele 
mai cunoscute lticrări de muzică ușoară ale 
compozitorilor Mauriciu Vescan, H. Măli- 
neanu, Ion Vasilescu, N. Kireulescu, laureați 
ăi Premiului de Stat, A. Glroveanu, precum 
și muzică de estradă de compozitori sovie
tici și bulgari.

Primul concert va avea loc vineri 12 
august în orașul Russe.

(Agerpres)

Pe urmele sezisârilor 
nerezolvate

Dacă sfatul popular regional Constanta
ar avea mai multă grijă...

ce-i 
plă- 
cele 

di-

Importante îmbunătățirî 
în stațiunile de pe litoral

de

și

îm- 
bal-

Aceste noi principii de organizare a 
servirii medicale a bolnavilor se aplică, și în 
stațiunile de pe litoralul Mării Negre: Eforie, 
Techirghiol și Vasile Roaită, unde sanato
riile funcționează pe profiluri de reumatolo
gie, ginecologie, T.B.C, exirapulmonar 
pentru sechele după, poliomielită. ■

Anul acesta s-a trecut Ia o serie de 
bunătățiri importante a tratamentului
neo-fizio-tera.peutic, punîndu-se în aplicare 
cele mai noi cuceriri ale științei medicale. 
Se folosesc în scopuri profilactice și tera
peutice energia forțelor naturale din stațiu
ne, în forma lor inițială și modificată : apa 
mării, a ghiolului, nămolurile, razele solare, 
clima, etc.,' precum și electroterapia', gimnasti
ca medicală, etc. In locul băilor de nămol 
cate s-au dovedit a fi dăunătoare organismu
lui prin reacțiile prea puternice pe care le 
produc, mai ales asupra sistemului cardio
vascular, s-au introdus împachetările de nă
mol a căror eficacitate s-a constatat pînă 
acum la bolnavii care au beneficiat anul 
acesta de noua metodă de tratament. Obser-

Per.tru realizarea tuturor sarcinilor 
revin în vederea asigurării unei odihne 
cute și unui tratament acordat în 
mai bune condițiuni oamenilor muncii, 
recția stațiunii nu a primit un ajutor sufici
ent din partea sfatului popular al regiunii 
Constanța, și nici din partea sfatului popu
lar al raionului Negru-Vodă de care apar
ține și Eforia. Grija față de salubritate nu se 
observă nici pe plăji, nici pe străzile orașelor 
Eforie și Vasile Roaită. Trebuie subliniat 
aspectul necorespunzător pe care îl prezintă, 
de pildă, piața din Eforie a cărei curățenie 
mai lasă de dorit și care ar trebui să fie 
înconjurată cu un gard pe care sfatul popu
lar nu-1 amenajează, în ciuda insistențelor 
direcției stațiunii. Străzile tuturor celor trei 
stațiuni sînt insuficient luminate, iar repa
rarea lor a fost mult întîrziată. Nu s-a găsit1 
nici pînă acum posibilitatea să- se amena
jeze șoseaua care leagă Techirghiohil de 
Eforie, deși e o șosea doar de 2 km. care 
este foarte frecventată.

Una din lipsurile importante ale 
stațiunilor de pe litoral constă în faptul că 
instalațiile de apă potabilă, care aduc apa 
de Ia sonda din Techirghiol la Vasile Roaită 
și Eforie nu sînt încă terminate. Organele în 
drept nu s-au îngrijit ca aceste lucrări să fie 
realizate pînă la începerea sezonului.

Desigur că mai sînt unele lucruri de fă
cut pentru ca stațiunile balneo-climatice de 
pe litoral — Eforie, Vasile Roaită și Techir
ghiol — să fie mai frumoase și mai bine 
organizate. Pentru aceasta se cere o bună 
colaborare între conducerea stațiunii și orga
nele locale ale puterii de stat care poate da 
roadele scontate.

★

ILUMINAREA COMUNEI FRUMOSU

Comuna Frumosu se numără printre co
munele recent electrificate din raionul Vatra 
Dornei. Spre deosebire de celelalte însă, la 
Frumosu. lumina electrică nu se aprinde în 
fiecare seară, ci cu întreruperi. Uneori, 
întreruperile durează săptămîni întregi, al
teori doar cîteva zile. Problema iluminatu
lui comunei a devenit un adevărat semn de 
tntrebare.

Sezisînd acest caz întreprinderii' comunale 
regionale Cîmpulung, redacția a primit un 
răspuns care la prima citire apărea satisfă
cător. întreprinderea ne-a informat că loco- 
mobila care se folosește la furnizarea curen
tului electric a fost reparată și că 
măsuri pentru aprovizionarea cu 
tibil și lubrefiartți.

In realitate însă, situația era cu totul 
alta. După cîteva zile de funcționare, loco- 
mobila a început să se odihnească din lipsă 
de combustibil, iar la Frumosu din noi} nu 
se mai aprind luminile. Din partea între
prinderii nu s-a mai văzut nici un interes 
pentru punerea în funcțiune a generatorului 
de curent electric, deși cetățenii au semna
lat acest fapt. Rezultă deci că afirmațiile 
făcute de conducerea întreprinderii comuna
le regionale nu corespund realității, că „a- 
provizionarea cu combustibil și lubrefianți" 
sînt vorbe aruncate în vînt. Asemenea pro
cedee de rezolvare a problemelor ridicate de 
cetățeni nu pot stîrni decît nedumerirea și 
protestul justificat al acestora. Care-i situa
ția cu aprovizionarea ? Cînd se va termina 
cu „întreruperile" în iluminatul comunei 
Frumosu ?

s-au luat
Combus-

NUMAI JUMĂTATE DIN INSTALAȚIE

încă de anul trecut au început să se facă 
instalații de gaze naturale în imobilele de 
pe sțr. Popa Rusu, raionul 1 Mai din Ca
pitală.

Cu acest prilej și Ia imobilul de la nu
mărul 12 s-a făcut lucrarea de racord din 
stradă în curte. Instalația interioară. în 
sobe, cădea în sarcina I.G.L. a raionului 
1 Mai.

Cu aproape trei luni în urmă, în ziarul 
nostru a apărut o scrisoare adresată redac
ției de către locatarii acestui imobil, care 
cereau terminarea lucrării.

Comitetul executiv al sfatului popular al 
raionului 1 Mai a răspuns atunci că insta
lația în acest imobil urmează să fie făcută 
cel mai tîrziu în luna iulie.

In prezent însă lucrarea a rămas tot ne
terminată. Dacă situația va continua să fie 
tratată cu aceeași indiferență, este proba
bil că nici la iarnă locatarii nu vor putea 
folosi pentru încălzit gaze naturale.

COMBINA ROM1NEASCA

ie o-

au

a uzinei. Cele două

acum la plecare,8
8
8

rampa de încărcare se află inginerul pro
iectant Aurel Stefănescu, ajustorul mon- 
tor Dumitru Bălțoi și alții. Ceva totuși 
se petrece...

Pentru un. om neinițiat,. ș-ar părea că 
la uzinele metalurgice „Țuclor Vhidimi-- 
rescu" din Capitală este o zi obișnuită -de 
muncă. In halele ■spațioase muncitorii ege- 

li'ni comenzile',primite in.dimi
neața acestei' zile", la biroul' lor, phoiec- 
țanțif ișL continuă lucrările cu migclpașă 
răbdbre, in care ultimul cuvînt îl au linia 
și crelPnul; la rampa de încărcare a pro
duselor întreprinderii cîteva vagoane aș
teaptă ca întotdeauna „marfa"...

Muncitorii din jurul vagoanelor par 
însă agitați, lată un lucru care nu mai . 
este, -alît de obișnuit. Dacă ai puica 

8 pătrunde în sufletul oamenilor de aici din ' 
g uzină, ai simți că gindul atlt at iriunclto. 
8 rilor cît și al proiectanților, al tehnicieni- 
8 lor și al funcționarilor este îndreptat in 
. aceste clipe tocmai spre aceste vagoane. 
g Cu cită grijă sînt încărcate mașinile nai, 
3 mari, grele, neobișnuite și ele prin aceste 
8 loctiril Nici măcar un șurub cit de mic 
8 să nu se desprindă, Mai, mult încă.

I rescu" din Capitală este o zi obișhuiid -de 
3 muncă. In halele ■spațioase muncitorii ejte- 
| cută la mașini comenzileijirimite ,in.'dimi. 
8 
8 
8
8 
8

,să creadă că au apărut atit de repede. 
Apoi s au obișnuit.

/ d-: in sesjlă'de prolâiip soseau tot 
mai trii.l!eTp:ese. Mu.dorii abia pridideau 
cu Itlcirul. Fii IN căi. nd:iniîu!?.cădeau una 
Cite tipia. Primăvara! 'Țărânii "abia iși în- 
.sămlnțșază .ogparele Mpi e pînă la sece, 
riș. Măi... iunie...''iul Of.. S-au ]nc'țtit hol
dele Și unduiesc ca o mare în bătaia vin. 
tului,

— Pînă la anul o dăm gata băieți? 
Obișnuita întrebare. Răspunsul era de 
data asta un hohot de rîs general: corn, 
bina era ,gato. Lui Siefăniscu...ii afdca 
însă ictr de glumă.

Comunistul Alexandru Bălțoi se pregă
tise de •o săptămînă șă plece. Ce mîndru 
era că și lui îi revenise sarcina să meargă 
cu combina pentru încercare. Și unde? Pe 
ogoarele gospodăriei de stat din Fundulea. 
Vor avea treabă nu glumă. Deși ctîhoștea 
combina pe din afară, parcă tot mai căuta 
să se documenteze asupra ei. Muncitorii

*

Ianuarie 1955. In biroul proiectanților 
e zarvă mare. Nu atlt că ar începe un nou 
an de muncă, cit faptul că o veste s-a 
răspîndit ca fulgerul. In acest ultim an 
al cincinalului colectivul uzinelor avea de 
îndeplinit o sarcină de mare răspundere: 
construirea primului prototip de combină.

Iar această muncă nu putea începe de. 
cit de aici, din biroul proiectanților.

Inginerul Aurel Stefănescu, care pri
mise sarcina proiectării prototipului, nu.și 
mai găsea astîmpăr. Din colectivul cu care 
lucra nu făcea parte numai Sava Fhivu, 
Aljred Ianculovici, Ion Beianu și alți pro. 
ițetanți destoinici ai uzinei, ci și o serie 
de strungari, ajustori, montori, sudori, 
oameni aleși „pe sprinceană", muncitori 
buni, harnici. Care mai de care se inte
resau cum merg lucrările. Calcule peste 
calcule, desene peste desene. Muncă nu 
glumă! Că doar nu.i ușor să proiectezi a- 
proape 1.200 repere cite are combina.

—Rină la anul o dăm gata băieți?, 
obișnuia să întrebe Aurel Stefănescu pe 
cei din colectivul secției prototip. Asta era 
sarcina. Dar _ mereu i se anina in colțul 
buzelor un zlmbet. Și omul acesta între 
două vîrste, cu timplele încărunțite, cu 
ochii calzi, apropiat de oameni, era întot
deauna sigur de răspunsul c--l primea.

.— S-o tîncercăm pe zăpadă? Ha, bună 
treabă: sărea cu vorba unul.

— Și mergem liniștiți pe ea...
Aceste vorbe le rosteau doar atunci etnd 

le ardea de glume. Dar ei au stabilit de 
la început că n.o să ajungă cu combina 
în iarnă, pi o vor da gata mult mai de- 

8 . vreme l.or încerca puterea chiar in hol. 
8 dele din vară. Și lucrul a purceș cu dtf- 
| zenie...
8 Cu cită bucurie au primit montorii prl. 
g mele piese. Le mîngîiau cu privirea și 
8 parcă nu le venea să creadă. Nu le venea

de la gospodărie, țăranii din sat, au să 
tabere cu întrebările pe ei. Va trebui să le 
răspundă cu tot dichisul. Că tăietorul are 
o deschidere de 1,5 m., ca trebuie să recol
teze la oră 0,5—0,7 hectare, că rezervorul 
de grîu are o capacitate de 500 kg. și 
multe altele.

Multe emoții l-au încercat pe Bălțoi ca 
și pe tovarășii săi cînd s-au aflat pc _ 
goarele gospodăriei de, stai din Fundulea. 
In plin cimp combina se poticnise. Meca
nismele n-au vrut să reziste sarcinilor la 
care erau supuse, șuruburile s-au desfă
cut. Trebuia revizuită întreaga mașină. I-ar 
fi dat telegramă fulger lui Ștefănescu să 
vină. Ar fi chemat intreaga uzină. Prea 
se uitau neîncrezători la ei munci, 
torii gospodăriei. Ii venea să intre în 
pămînt de rușine nu alta! Să fie vreun 
calcul, vreo piesă greșită? — gîndeau toți 
laolaltă. Au luat aproape piesă cu piesă 
la verificare, au strins bine șuruburile, au 
revizuit motoarele și după 3—4 zile au 
dat din nou drumul combinei care nu s-a 
mai oprit timp de o lună pînă 
adus-o acasă. Eră bună, mergea...

Cînd s-a întors Bălțoi cu combina de 
pe ogoarele gospodăriei din Fundulea, in 
uzină era aproape gata și cea de a două 
combină. Era mai bună, mai aspectuoasă. 
Au avut ei grijă, cei plecați, să anunțe la 
timp celor de acasă deficiențele primei 
combine...

★
lntr.adevăr astăzi se petrece ceva la 

rampa de încărcare ____ ..... C.L d___
combine rominești sînt gata să plece. 
Comunistul Bălțoi, acum la plecare, 
s-a dat încet pe lingă mașini. A citit 
și a recitit mica plăcuță pe care sînt gra
vate citeva inițiale „C.T. 1,5.U.T.V." adică 
combina tractată 1,5 uzinele „Tudor Via. 
dimirescu". A șters-o ușor cu mineca sa
lopetei^ ca nici măcar un fir de praf să nu 
rămină, acum la plecare și a scos un sin
gur oftat ca atunci cind te desparți de un 
bun prieten.

„E, marca uzinei noastre".
CL. RADULESCUSă utilizăm întreaga capacitate a centralelor electrice

Creșterea continuă a productivității muncii 
în toate ramurile industriale este în primul 
rînd legată de realizarea progresului tehnic, 
de mecanizarea și perfecționarea proce
selor de producție. Toate aceste măsuri 
menite să ridice productivitatea muncii 
pe trepte noi, superioare, au ca ele
ment indispensabil, necesar, energia elec
trică. In această lumină, producerea, 
transportul și distribuția energiei electrice 
constituie o ramură importantă a industriei 
noastre grele, ramură de creșterea și funcțio
narea căreia depinde în cea mai mare măsu
ră, -dezvoltarea tuturor celorlalte sectoare in
dustriale și a agriculturii.

Călăuzindu-se de învățătura leninistă, po
trivit căreia electrificarea trebuie să meargă 
cu un pas înaintea industrializării, partidul 
nostru a elaborat în octombrie 1950 un vast 
program de electrificare. In cei aproape 5 
.ani care s-au scurs de atunci s-au făcut im
portanți pași înainte pe linia întăririi conti
nue a industriei noastre producătoare de e- 
nergie electrică.

S-au pus în funcțiune mari centrale elec
trice noi și s-au amplificat multe centrale 
vechi. In acești ani puterea instalată în cen
tralele Ministerului Energiei Electrice și In
dustriei Electrotehnice a crescut cu 70 la 
sută. Lungimea rețelelor de transport și dis
tribuție a sporit cu mai mult de 4200' km., 
iar puterea instalată în posturile de transfor
mare a crescut cu mai mult de 110 la sută, 
ca și consumul de energie electrică pe cap 
de locuitor.

Dezvoltarea tuturor ramurilor economiei 
naționale, mecanizarea complexă a procese
lor de producție necesită energie electrică în 
cantități tot mai mari. In aceste condițiuni 
sarcinile oamenilor muncii care lucrează în 
sectorul energiei electrice cresc necohtenit. 
Ei ^repuie să .utilizeze mai .bine capacitatea 
de'producție â instalațiunilor, asigurînd in
dustriei alimentarea con.tinuă cu energie e- 
lectrică, fără avarii, și cu un preț de cost 
cît mai scăzu}. Pentru aceasta trebuie necon
diționat ridicat nivelul tehnic al exploatării

Ing. N. Gheorghiu
prim locțiitor al ministrului Energiei 
Electrice și Industriei Electrotehnice

instalațiunilor energetice și pus un accent 
deosebit pe economia producției de energie 
electrică.

Folosirea completă a capacității de pro
ducție a instalațiilor, cu randamente cît mai 
bune și cu un coeficient de siguranță cît mai 
ridicat, pentru satisfacerea cererilor tuturor 
consumatorilor, sînt obiectivele' pe care mun
citorii, tehnicienii și inginerii care muncesc 
în sectorul energiei trebuie să le realizeze, 
folosind tehnica nouă și experiența pe care 
Uniunea Sovietică ne-o pune la îndemînă.

Succese importante au fost obținute de în
treprinderile Ministerului Energiei Electrice 
și Industriei Electrotehnice în acțiunea pen
tru îmbunătățirea indicilor tehnico-econo- 
mici, și în special în reducerea consumului 
de combustibil și a consumului propriu de 
energie în serviciile auxiliare ale centralelor. 
Consumul specific de combustibil convențio
nal, pe kwh produs în 1954 a fost redus, 
ceea ce a dus la o economie anuală de 5380 
tone de combustibil convențional. In această 
luptă pentru ridicarea indicilor tehnico-eco- 
nomici s-au evidențiat centralele electrice 
„Gh. Gheotghiu-Dej“-Doicești, „Steaua Ro- 
șie“-Sîngiorgiu de Pădure. Totuși sînt 
încă o serie de întreprinderi a căror con
duceri nu dau atenția suficientă acestei 
importante probleme a economicității pro
ducției de energie. Energo Combinatul nr. 1- 
Constanța și întreprinderea de Electricitate- 
Mediaș, de pildă, datorită faptului că nu s-au 
ocupat serios de îndeplinirea acestor sarcini 
au consumat combustibil și energie electri
că pentru nevoile proprii peste prevederile 
planului.

Planul de stat prevede pentru anul 1955, 
micșorarea mai departe a consumului speci
fic de combustibil pe. unitatea de produs —■ 

kwh — șl a consumului propriu în serviciile 
auxiliare ale centralelor, precum și micșora
rea coeficientului de pierderi de energie în 
rețele. îndeplinirea acestor sarcini cere ca 
personalul să cunoască bine instalațiile e- 
nergetice pe care le deservește, să foloseas
că în cît mai largă măsură instalații de au
tomatizare, să execute reconstrucțiile prevă
zute la cazane, să micșoreze pierderile de 
căldură în circuitele de apă și abur, mă
suri care duc la reducerea consumului de 
combustibil.

In fiecare sistem energetic și pentru fie
care centrală electrică sînt stabilite măsuri 
tehnico-organizatorice destinate să ducă la 
reducerea consumului propriu tehnologic și 
a pierderilor de energie în rețelele de trans
port și distribuție. O deosebită atenție tre
buie dată micșorării consumului specific de 
energie electrică în instalațiile gospodăriilor 
de cărbune, mecanizării muncilor grele în 
depozitele de combustibili solizi, ridicării 

■randamentului instalațiilor de ardere a com
bustibililor în focarele cazanelor și pentru 
micșorarea pierderilor în rețelele termice.

O a doua prpblemg de bază, pentru îmbu
nătățirea alimentării cu energie electrică a 
economiei naționale, o constituie creșterea 
siguranței de funcționare a centralelor și re
țelelor electrice, scăderea avariilor ca număr 
și ca durată. 0 analiză ateptă a avariilor ne 
arată că un număr important se da- 
toresc personalului de exploatare, ceea 
ce arată că există încă o discipli
nă de exploatare scăzută, o slabă însușire și 
necorectă aplicare a normelor de exploatare 
tehnică. Astfel, în primul semestru al anului 
1955, din cauza avariilor și a limitărilor de 
.putere nu s-a livrat consumatorilor o mare 
cantitate de energie electrică. Numărul ava
riilor este mare și reducerea lor depinde nu
mai de personalul nostru tehnic, care trebuie 
să ia urgente măsuri pentru îndreptarea si
tuației.

In primul rînd trebuie instruit temeinic 
personalul de exploatare și întreținere a in
stalațiilor, pentru ca acesta să fie capabil să 
execute integral prevederile prescripțiilor teh

nice de exploatare, să efectueze cu prevedere 
și spirit de răspundere manevrele ordonate, 
sau necesare, din propria inițiativă, să păs
treze o disciplină strictă în exploatare și să 
cunoască în amănunt instalațiile pe care le 
deservește. Conducerile întreprinderilor de 
Electricitate Mediaș, Deva, Sibiu, Tîrgoviște, 
Distribuția București și ale Energo-combina- 
telor Bacău, Galați și Constanța au încă 
foarte mult de făcut din acest punct de ve
dere.

O altă problemă importantă care trebuie 
rezolvată în vederea îmbunătățirii alimentă
rii cu energie electrică a consumatorilor este 
executarea în termen și în bune condițiuni a 
reparațiilor capitale. O funcționare sigură și 
economică a centralelor și rețelelor este po
sibilă numai asigurînd executarea la timp șl 
în bune condițiuni a reparațiilor capitale a 
echipamentului de bază și cel auxiliar. Si
multan cu reparațiile capitale trebuie să se 
execute și. o serie de reconstrucții ale echi
pamentului, acolo unde se cere .și unde e 
posibil în scopul îmbunătățirii parametrilor 
iui tehnici de funcționare. In .primul semestru 
al anului 1955, aciivitatea unor Energo-trus- 
turi și Energo-combinate în legătură cu re
parațiile capitale a fost nesatisfăcătoare. Ast
fel Energo-trustul 2 Sibiu, ca și Energo-com- 
binatele Galați, Bacău și Timișoara nu și-au 
îndeplinit sarcinile programate. Urmările â- 
cestei activități slabe sînt avariile, deci ali
mentarea nesatisfăcătoare a consumatorilor. 
Rezultatele slabe în acest domeniu se dato- 
resc nepregătirii temeinice a reparațiilor și 
nepregăiirii aprovizionării tehnico-materiale 
pentru aceste lucrări. întreprinderea Energo- 
Reparații n-a satisfăcut nici sortimentul și 
nici calitatea de piese de schimb cerute de 
sectorul energiei.

Trebuie să se ridice puterea disponibilă a 
turbinelor la valoarea puterii lor nominale, 
trebuie să se mărească debitul de abur al 
cazanelor și să se înlăture toate strangulă
rile din instalațiile energetice. In timpul e- 
xecutării lucrărilor de reparații trebuie să se 
realizeze o serie de măsuri contra avariilor, 
ca măsuri preventive, trebuie să fie lichidate 
rămînerile în urmă față de prescripțiunile de 
tehnica exploatării și lucrările pentru ridica
rea parametrilor tehnico-economici ai echi
pamentului.

Unul din mijloacele pentru sporirea pro
ducției de energie electrică este de a micșo
ra timpul de execuție a reparațiilor capitale 
ale echipamentului energetic. Practica unor 

întreprinderi energetice a arătat că atunci 
cînd lucrările de reparații se pregătesc se
rios, cînd se folosește mica mecanizare, se 
asigură toate locurile de muncă cu oxigen, 
aer comprimat și sculele și materialele ne
cesare, executîndu-se un control operativ în 
executarea tuturor reparațiilor, normele de 
muncă pentru aceste reparații se depășesc 
și se micșorează cu mult timpul de repara
ții. .Rezultate bune se obțin în special dacă 
se Întocmesc din timp grafice calendaristice 
pentru fiecare operație de reparație, se folo
sesc mecanisme de deplasarea și ridicarea 
pieselor grele, se folosesc dispozitive simple 
și scule precise care sînt baza executării ra
pide a reparațiilor, și asigură nu numai ter
minarea înainte de’termen a reparațiilor, dar 
și o calitate superioară.

Conducerile Energo-trusturilor și Energo- 
combinatelor trebuie să întocmească pentru 
fiecare agregat, care se repară după metoda 
rapidă Fedoseenco, documentația de bază 
pentru organizarea lucrului și tehnologia ei. 
Conducătorii' întreprinderilor energetice tre
buie să cunoască bine metoda de reparații 
rapide și să explice lucrătorilor importanța 
mare a acestei metode, pentru energetică și 
pentru economia națională, să învețe pe lu
crători metoda nouă de lucru, să urmărească 
mereu și cu atenție mersul lucrărilor și să a- 
Corde ajutor în însușirea noilor metode. Me
toda rapidă de reparații trebuie să se aplice 
nu numai la echipamentul de bază dar și 
la cel auxiliar.

In întreprinderile noastre s-a introdus și 
folosit metoda Fedoseenco în centralele elec
trice „Gh. Gheorghiu-Dej”-Doicești, Groză
vești, Florești, Cîmpina și centralele, din 
Orașul Stalin, obținîndu-se rezultate bune. 
Termenele de execuție la lucrările principale 
de reparații de agregate mari din aceste 
centrale s-au scurtat cu mai mult de 20 la 
sută din timpul programat, produeîndu-se în 
plus peste plan milioane de kwh energie e- 
lectrică.

Pentru aplicarea cu succes a metodei Fe
doseenco trebuie stabilite . dinainte . necesită
țile fiecărei întreprinderi în mecanisme și dis
pozitive, trebuie să se ia măsuri pentru sa
tisfacerea totală a acestor nevoi și pentru în
tocmirea la timp a proiectelor organizării a- 
cestor lucrări. Nu trebuie să se uite că în a- 
ceste lucrări un rol important îl1 au atelierele 
mecanice și electrice și acestea trebuie să fie 
bine pregătite. E necesar de asemenea să se 
întocmească graficele pentru lucrările princi

pale ale atelierelor și folosirea rațională a 
mașinilor-unelte.

Specificul sectorului energetic care îl face 
să se deosebească de celelalte ramuri indus
triale, constă în primul rînd în simultaneita
tea procesului de producție, distribuție și con
sumului de energie electrică. Aceasia a dus 
la situația că întreprinderile energetice tre
buie să folosească o tehnică nouă, cea mai 
perfecționată, și în special o serie de insta
lații de automatizare. Personalul care deser
vește aceste instalații trebuie să cunoască 
bine aceasta tehnică și să respecte o disci
plină severă. De aceea, pentru a ridica nive
lul tehnic al exploatării, nivel necesar unei 
funcționări sigure a instalațiilor energetice, 
este necesar să fie permanent ridicat nivelul 
tehnic profesional al muncitorilor, tehnicie
nilor și inginerilor.

In acest scop „prescripțiile tehnice de ex
ploatarea instalațiilor energetice" sînt de un 
real folos și datoria fiecărui energetician este 
de a cunoaște bine aceste prescripții. Cu
noașterea prescripțiilor tehnice de către per
sonalul de exploatare constituie baza pentru 
asigurarea unei funcționări fără avarii, unei 
funcționări economice a centralelor electrice.

Electrificarea asigură posibilități (nari 
pentru mecanizarea lucrărilor grele șț auto
matizarea unor procese de producție. Alimen
tarea continuă și în condițiuni normale de 
calitate (frecvență și tensiune constantă) cu 
energie electrică a celorlalte sectoare indus- 
triale asigură producția acestora conform 
prevederilor planului de stat. De aceea, per
sonalul centralelor și rețelelor electrice tre- 

’ buie să fie conștient că problema mersului 
fără întreruperi nu se pune în nici, un sector 
așa de ascuțit ca în gospodăria energetică. 
Iar pentru mersul fără întreruperi a acestor 
instalații de înaltă tehnicitate, trebuie în 
primul rînd să se cunoască această tehnică.

Dacă personalul energetic va ține seama 
de toate acestea, alimentarea cu energie e- 
lectrică a tuturor consumatorilor se va îm
bunătăți simțitor. Pe baza folosirii experi
enței fruntașilor și a inovatorilor și prin dez
voltarea mai departe a întrecerii socialiste, 
energeticienii din patria noastră trebuie să 
îndeplinească la titnp toate lucrările de re
parații ale utilajului și lucrările de pregăti
re pentru acoperirea vîrfultri de sarcină ma
ximă din perioada de iarnă. Numai în acest 
fel energeticienii noștri vor reuși să asigure 
o funcționare economică și fără avarii a 
centralelor și rețelelor electrice.

v
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Declarațiile acad. prof. dr. N. Hortolomei 
cu privire la lucrările Congresului 

internațional de chirurgie
Zilele trecute s-a înapoiat în Capitală 

deiegația de medici romini care a participat 
la lucrările Congresului internațional de 
chirurgie de la Copenhaga. Delegația a fost 
alcătuită din acad. prof. dr. N. Hortolomei, 
prof. univ. dr. 1. Țurai, prof. univ. dr. I. 
Făgărășanu, membri corespondenți ai Aca
demiei R.P.R. și. conf. univ. dr. C. Cărpi- 
nișan.

După înapoierea în țară, 
N. Florio.oinei, conducătorul delegației țării 
noastre, a avut o convorbire cu un redactor 
al Agenției Romine de Presă „Agerpres" cu 
privire la lucrările Congresului internațio
nal de chirurgie de la Copenhaga.

„Acest congres, a declarat acad. N. Horto
lomei, a reunit reprezentanții cei mai de 
seamă ai chirurgiei mondiale, pe toți inte- 
resindu-i deopotrivă ceie două probleme 
mari ridicate de congres: riscurile opera
torii (boala post operatorie, cum o numește 
Leriche) și hepatec.omiile. Pe lîngă aceste 
probleme de bază ale congresului s-au pre
zentat comunicări diverse foarte interesante, 
printre care lucrări de chirurgie experimen
tată ca „Transplantarea inimii", prezentată 
de prof. V. Demikhov (U.R.S.S.), diverse 
comunicări asupra problemelor mai noi de 
chirurgie a inimii, hepatică și pulmonară.

Delegația țării noastre la acest congres a 
prezentai 7 comunicări al căror conținut 
ilustrează dezvoltarea chirurgiei romineșii 
din ultimii ani. Prob.emele tratate, cu pri
vire la riscurile operatorii, hepaiectomiile, 
chirurgie toracică, constituie aportul știin
ței medicale'romînești la progresul medicinei 
mondiale. Lucrările noastre au suscitat un 
viu interes și mai ales aceea în 
comunicat despre „Oprirea inimii 
operațiilor", prezentată de acad, 
lortiei. In deosebi a impresionat 
relatarea unei operații făcute la 
de către acad. N. Hortolomei unei bo nave, 
căreia în timpul operației i s-a oprit inima 
timp de 63 de minute, viața fiindu-i salvată 
cu ajutorul masajului inimii. Asupra aces.ui 
caz, prof. A. N. Bakulev, președintele Aca

acad. prof. dr.

care s-a 
în timpul 

N. Hor.o- 
congresul 
București

demiei de medicină a U.R.S.S., savanții so
vietici B. V. Peirovski și A. A, Vîșnevski, 
prof. Santy de la Lyon, prof. Evarts 
Graham din S.U.A., președintele congresu
lui, specialist în chirurgia toracică, prof. 
Husfeidt din Copenhaga și alți. chirurgi cu 
renume mondial au manifestat un viu inte
res și au cerut detalii amănunțite, găsind 
comunicarea cazului deosebit de importantă.

In cadrul congresului, o serie de delegații 
au prezentat lucrări foarte valoroase. Dele
gația sovietică, din care au făcut pane 
renumiți chirurgi, a făcut comunicări inte
resante atît asupra riscurilor operatorii _ cît 
și asupra hepateciomiilor. Mult apreciată a 
fost lucrarea prof. A. V. Melnikov din 
Leningrad, cu privire la rezecțiile ficatului. 
Comunicări interesante au mai prezentat 
prof. Bourschwig din New York, precum și 
prof. R. Paolucci de la Roma. Chirurgii 
danezi, pe lingă comunicări, au făcut 
demonstrații operatorii asupra tuturor orga
nelor, accentul punîndu-se pe operațiile de 
pulmoni, inimă și esofag. Asemenea demon
strații la care a participat o parte din con- 
gresiști printre care și delegația noastră au 
fost făcute cu prilejul congresului și în 
Suedia, la Stockholm.

In cadrul pongresului s-au pus bazele 
Societății internaționale de chirurgie a 
inimii. Acad. N. Hortolomei a fost ales pre
ședinte al Comitetului național romîn al a- 
ceslei societăți internaționale. La congres, 
profesorul A. N. Bakulev a înmînat chirur
gilor Valdoni (italia), Ducuing (Franța), 
I. Dejardin (Ba'.gia) și N. Hortolomei 
(Romînia), care au fost declarați membri de 
onoare ai Societății chirurgilor sovietici la 
Congresul de chirurgie care s-a ținut iarna 
aceasta la Moscova, diplomele de onoare ale 
acestui titlu.

Chirurgii prezenți la Copenhaga au hotă- 
rît ca viitorul congres internațional de chi
rurgie să aibă loc în 1957 în Mexic. Pro
blema principală care se va aborda atunci 
va fi problema cancerului.

SPORT
Succesele sportivilor romîni la Varșovia

La fotbal: București—Varșovia .1-0
VARȘOVIA. (Prin telefon de la trimisul 

special al Agenției „Agerpres").
Cea de a doua ediție a Intîlnirilor inter

naționale sportive prietenești din cadrul 
Festivalului se apropie de slîrșit. Mieicuri, 
în cea de a 10-a zi a întrecerilor, sportivii 
romini au obținut noi succese la fotbal, 
voieibal, polo pe apa și lupte clasice.

Pe stadionul C.W.R.S., în prezența a 
peste 40.000 de spectatori, selecționa.a de 
fotbal a orașului București a întîinit echipa 
orașului Varșovia în meciul care avea să 
desemneze una din cele două finaliste. 
După un joc caracterizat printr-o luptă 
aprigă, fotbaliștii romîni, neînvinși de la 
începutul competiției, au repurtat victoria 
cu scorul de 1—0, o victorie muncită și 
răspiătită cu vii aplauze de spectatori.

In primele minute polonezii au inițiativa, 
dar nu reușesc să treacă de apărarea echi
pei romîne. Jocul se menține echilibrat. Din 
minutul 10 echipa noastră pornește la atac 
și în curînți reușește să deschidă scoiul. Ne 
aflăm in minutul 12 de joc ; Ozon are ba
lonul, îl lansează pe Mihai. Acesta driblea
ză scurt pe fundașul polonez și trage pu
ternic pe jos. Portarul echipei Varșovia 
plonjează și respinge cu pumnii. Georgescu, 
care urmărise atent faza, intră în poztsia 
mingii și de la 10 m. înscrie imparabil. 
Gazdele contraatacă viguros dar fără rezul
tat.

Repriza a doua începe cu atacurile pu
ternice ale echipei varșoviene care caută să 
obțină egalarea. La poarta lui Voinescu au 
loc faze palpitante. Apărarea noastră în 
frunte cu Androvici și Pahonțu luptă însă 
admirabil și este o stavilă greu de trecut 
pentru atacul polonez. înaintașii noștri e- 
fectuează contraatacuri periculoase în ca
reul advers. In minutul 8 Copil trage în 
poarta părăsită neinspirat de Szymkowiak.

In ultima clipă însă fundașul Cychon evită 
golul, oprind mingea cu mina. Aroiirul ador
ai o lovitură de ia 11 m, în favoarea echipei 
R.P.R. Execută Petschowski care a ratat a- 
ceasta mare ocazie de a mări scorul tragînd 
în brațele Tui Szymkowiak. Jociil este foarte 
rapid, dar cu toate sforțăriie celor două e- 
chipe, scorul nil măi poate fi modificat, așa 
că .întiinirea se termină cu 1—0 în favoarea 
echipei Bucureștiuiui, care .se'. califică ast
fel pentru finală.

Aroiirul austriac Steiner a Condus urmă
toarele formații:

BUCUREȘTI : Voinescu — Pahonțu, An
drovici, Szoke — Caiinoiu, Băcuț — Copil, 
Petschowski, Ozon, Georgescu, Mihai.

VARȘOVIA: Szymkowiak — Wosziiiak
(Bartyla), Corynth, Cychon, — Suszczyk, 
Zierrtara — Trampisz, Brucnczy, Koval, Cies- 

I lik, Baskiewicz.
In cea de a doua semifinală echipa ora- 

i șutui Budapesta a învins echipa orașului 
Cairo cu scorul de 3—0 (1—0).

Fihala între echipele orașelor București și 
Budapesta se va disputa șîmbătă.

. ' *
In competiția de polo pe apă echipa R.P.R. 

a întîinit selecționata U.R.S.S. Sportivii ro
mîni au făcut un joc foarte bun, obținind un 
rezultat egal : 3—3 (1—0). Au marcat Si
mon (2) și Novac.

•Un frumos succes a realizat echipa femi
nină de volei a țării noastre care a învins 
cu 3—2 reprezentativa R.P. Polone. Echipa 
masculină de volei â R.P.R. a întrecut cu 
3—0 echipa R.P. Chineze.

Concursul de lupte clasice a constituit un 
frumos succes pentru luptătorii sovietici, 
cîștigători a ,6 medalii de aur. Dili. echipa 
R.P.R. cel mai bun rezultat l-a obținut Cer
nea, clasat pe locul 2 la categoria muscă.

R. P. R. — Franța la atletism

Impresiile despre țara noastră 
ale deputaților sirieni care ne-au vizitat

Intre 20—21 august, reprezentativa de atle
tism a țării noastre va întîlni într-un meci 
reprezentativa de atletism a Franței. In ve
derea acestei întîlniri, Comisia Centrală de

Atletism organizează azi și mîine pe Sta
dionul Republicii, cu începere de la orele 
17,30, un concurs de verificare la care vor 
participa atleții de categoria I și maeștrii.

—* Note de drum (Q -----
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Deputății sirieni Haled Bagdaș și Farzat 
Mamiiuk, care au fost oaspeți ai țării noas
tre, au făcut înaintea plecării declarații 
unui Corespondent al Radiodifuziunii To
rn ine.

In legătură ou impresiile culese în viz!ta 
făcută în țara noastră deputatul Haled Bag
daș a spus :

„înainte de toate, vreau să subliniez ospi
talitatea și sentimentele frățești pe ca'-e 
le-am îmtîlnit pretutindeni pe unde am fost 
în Rom nia, atît din partea deputaților și a 
Oficialităților, cit și din partea populației. 
Toate acestea ne-a.u lăsat o impresie de 
neuitat; ne-am simțit ca la noi acasă, ca 
între frați de-ai noștri.

Am vizitat terenurile petrolifere, nume
roase întreprinderi ale industriei grele și 
am fost impresionați de avîntul și dezvol
tarea rapidă a acestei ramuri principale a 
economiei romînești. Am văzut și succesele 
dobîndite pe tărîm cultural în țara dvs. 
Măiestria artistică a ansamblului de artiști 
amatori, care cu atîta dragoste ne-au pre
zentat cîntece și jocuri romînești, va rămîne 
pentru totdeauna întipărită în amintite» 
noastră.

Am vizitat creșe și grădinițe de copii și 
am fost nespus de emoționați văzind că as
tăzi cele mai frumoase palate și cele mai 
minunate grădini stat la dispoziția copiilor 
celor ce muncesc.

Ne-am putut convinge, eu prilejul contac
telor pe care le-am avut aci, de atașamen
tul poporului romîn la ideia păcii, l>a cauza 
independenței sale și a prieteniei intre po
poare — sentimente care corespund întru 
totul acelora ale poporului sirian".

Răspunzînd unei întrebări in legătură cu 
perspectivele intensificării schimburilor cul
turale și economice între Siria și R.P.R., 
Haled Bagdaș a spus :

„Schimburi economice între Romînia și Si

ria există și este posibil, este de dorit, ca 
ele să fie dezvoltate cît mai mult. Această 
dorință este dim ce în ce mai răspindi*ă în 
rinduriie poporului sirian ca și în ale tutu
ror popoarelor arabe.

Există posibilități concrete pentru intensi
ficarea, schimburilor economice și a relații
lor comerciale între țările noastre. De ase
menea, extinderea relațiilor culturale între 
cele două țări va contribui la o mai bună 
cunoaștere reciprocă și la îmbogățirea cul
turii naționale a fiecăruia dintre cele două 
popoare. Nădăjduim de asemenea că foarte 
curînd se „vor stabili relații diplomatice in
tre țările noastre", a încheiat Haled Bagdaș.

Despre impresiile culese în cursul vizitei 
în țara noastră a vorbit și deputatul sirian 
Farzat Mamiiuk.

„Din vizitele pe care le-am făcut în re
giunile petrolifere, din vizitarea diferitelor 
întreprinderi industrială și din cunoașterea 
unor realizări din viața culturală a poporu
lui .dvs. — ai spus Farzat Mamiiuk — am 
ajuns la convingerea că^există o schimbare 
in viața Rominiei, în comparație cu ceea 
ce auzisem despre Romînia înainte.

Nu pot să nu vorbesc despre ospitalitatea 
și prietenia deosebită cu caire am fost pri
mit aci. Gazdele mele din Romînia au făcut 
tot ceea ce este posibil pentru a-mi face șe
derea aci cît mai plăcută. Sînt încintat de a 
fi putut vizita Capitala țării dvs. și munții 
frumoși ai Sinaiei. Doresc să aduc mulțu
miri atît Marii Adunări Naționale a R.P.R. 
cît și poporului romîn și cu acest prilej rog 
pe prietenii mei deputați să facă tot posibi
lul pentru ca țara dvs. să trimită un mi
nistru care s-o reprezinte în Siria. Făgă
duiesc că voi îndeplini și eu această sarcină 
în țara mea, pentru a face astfel să se dez
volte cît mai mult relațiile de prietenie din
tre țările noastre".

Campionatele europene de tir vor avea loc la București
In continuarea marilor competiții sportive 

organizate anul acesta de țara noastră, se 
va desfășura între li—18 septembrie 1955 
prima ediție a campionatelor europene de tir, 
(masculin, feminin și juniori). Campionatele 
se vor ține la poligonul Tunari unde se fac 
amenajări speciale in vederea asigurării con
dițiilor optime de desfășurare. La campionate

vor participa trăgători din: Germania. Aus
tria, Belgia, Bulgaria, Danemarca, Egipt, 
Finlanda, Franța, Marea Britanie, Norvegia, 
Grecia, R.P. Ungară, Italia, Monaco, R.P. Po
lonă, R. P. Romînă, Sa ar, Suediia, Elveția. R. 
Cehoslovacă, Uniunea Sovietică, R. P. F.

i Iugoslavia.

Metalul Cîmpia Turzii învingător în jocul cu Tatran
CIMPIA TURZII. — In fața a peste 10.000 

de spectatori echipa de fotbal Metalul Cîm
pia Turzii a obținut ieri o frumoasă victo
rie internațională, întrecînd cu scorul de 
3—2 (1—2) formația cehoslovacă Tatran. In 
prima repriză inițiativa aparține oaspeților 
care reușesc să fructifice două ocazii în

scriind prin Simansky (minutele 30. și 34). 
Spre sfîrșitul reprizei gazdele își revin și în, 
minutul 37 Corneanu reduce handicapul. In 
cea de-a doua parte a jocului Metalul do
mină insistent și înscrie prin Burian (min. 
52) și Copil I (min. 68) golurile care îi 
aduc victoria. (Agerpres).

Minior Dimitrovo—Minerul Lupeni: 2-0
LUPENI. — Miercuri s-a disputat la Lu

peni întîlnirea de fotbal dintre echipele Mi- 
nior Dimitrovo (R.P. Bulgaria) și Minerul 
din localitate.

Meciul a luat sfîrșit fu victoria oaspeților 
cu Scorul de 2—0'(l—-0), ca urmare a unui 
joc .mai .bun- și eficace. ,

(Agerpres)

Locomotiva București a întrecut Locomotiv Plovdiv
SOFIA. — Echipa de fotbal Locomotiva 

București care participă la turneul ce se 
desfășoară la Sofia în cinstea „Zilei Ferovia

rului" a jucat miercuri la Plovdiv ou echipa 
locală Locomotiv.

Fotbaliștii români au obținut victoria cu 
scorul de 3—0 (0—0)

Informații „Pronosport11
— In programul Pronosport nr. 32 (etapa 

din 14 august) sînt prevăzute u-n meci inter
național, 7 meciuri din Cupa R.P.R. și 8 me
ciuri din campionatul de juniori. La Prono
sport, la meciurile de cupă, contează rezu’- 
tatul de pe teren așa că poate fi indicat și 
pronostic X.

— Azi expiră termenul de depunere a for-

★ * *
Tot mai multe mașini pentru agricultura

Succesele dobîndite în anii puterii popu
lare în mecanizarea agriculturii sînt o con- 
firmrjte a grijii pe care statul democrat 
popumr o poartă ridicării acestei importante 
ramuri a economiei naționale. înainte de a- 
nul 1944, deși agricultura constituia ocupa
ția de căpetenie a peste 76 la sută din popu
lația țării, munca pămîntului ca și ștrînge- 
rea recoltei se făcea cu mijloace primitive. 
Se mai foloseau 25.000 pluguri de lemn, iar 
în unele regiuni batoza de cereale era a- 
proape necunoscută. Cît despre recoltarea ce
realelor cu combina nici nu se pomenea. As
tăzi, pe lanurile întinse ale gospodăriilor a- 
gricole de stat, ale colectiviștilor și întovă- 
rășiților, ca și pe ogoarele multor țărani 
muncitori cu gospodării individuale, lucrea
ză tractoare puternice, combine, secerători-le- 
gători etc.

Cu noile tipuri de mașini realizate în ul
timul timp de industria noastră constructoa
re de mașini, printre care se numără trac
torul KDP 35, tractorul MTZ pe roți de cau
ciuc, mașina de strîns și căpițat fîn, plugu
rile cu tracțiune mecanică etc-, precum și 
cu numărul însemnat de mașini sosite din 
Uniunea Sovietică, baza materială a agri
culturii a fost considerabil întărită.

Agricultura țării noastre dispune astăzi de 
aproape 30.000 tractoare calculate în trac
toare convenționale de 15 CP, peste 1.500 
combine autopropulsate și numeroase alte 
mașini agricole complexe.

In introducerea mecanizării în agricultu
ră un rol hotărîtor îl au S.M.T.-urile și gos
podăriile agricole de stat. Numărul SM.T.- 
urilor a crescut de Ia 75 în 1948, la 222 în 
1955 .Capacitatea lor de lucru este în pre
zent de 4,5 ori mai mațp decît în anul 1949. 
De la lucrările dș arătură și treieriș pe care 
le executau în primii ani, S.M.T.-urile au în
ceput să efectueze treptat, cu mijloace me
canice, semănatul, dezmirișiitul și recoltatul, 
iar din anul 1953 și lucrări de întreținere 
a culturilor prășitoare.

Ca urmare a înzestrării cu noi mașini, 
S.M.T-urile au efectuat în ultimul an pen
tru gospodăriile agricole colective un volum 
de arături ș* însămînțări, cu 10,6 la sută și 
respectiv cu 12,3 la sută mai mare decît în 
anul 1953. In același timp, S.M.T-urile au 
intensificat ajutorul dat țăranilor muncitori 
cu gospodării individuale. Astăzi, colecti
viștii, țăranii muncitori întovărășiți și cei cu 
gospodării individuale au posibililatea să fo
losească în condiții avantajoase tractoarele 
și mașinile agricole.

Un exemplu care ilustrează superioritatea 
agriculturii mecanizate îl oferă gospodăriile 
agricole de stat. In ultimul an, gradul de 
mecanizare a crescut la arăt de la 89,5 la 
sută la 93 la sută din suprafața totală care 
poate fi lucrată cu mijloace mecanizate. La 
semănatul culturilor de primăvară de la 71 
la sută la 78,5 la sută, iar la cultivarea

ogoarelor de toamnă de la 94 la sută la 97 
la sută In numeroase gospodării agricole de 
stat s-a mecanizat întregul ciclu de lucrări 
agricole, chiar și la culturile mai pretenți
oase. Anul trecut, la gospodăria agricolă de 
stat Chirnogi, regiunea București, bumbacul 
neirigat a fost semănat, prășit și recoltat cu 
mijloace mecanice; la gospodăria de stat 
Urleasca, regiunea Galați, au fost mecani
zate în întregime lucrările de cultură a po- ; 
rumbului, la G.A.S. Secuieni, regiunea lași, 
cultura cartofului, la G.A.S. Fetești, . regiu
nea Constanța, cultura sfeclei de zahăr etc.

Anul acesta mecanizatorii din S.M.T,-urife 
și gospodăriile agricole de stat desfășoară o 
însuflețită întrecere pentru o mai bună fo
losire a capacității de lucru a mașinilor. 
Mecanizatorii de la S.M.T. Gottlob, regiunea 
Arad, au organizat cuplaje de cîte două se- 
cerători-legători, de cîte două batoze, de cîte 
două pluguri cu rama de dezmiriștire, pre
cum și un cuplaj format din secerătoare-le- 
gătoare, greblă mecanică și dezmiriștitor. In 
rîndul mecanizatorilor s-a extins inițiativa 
pornită de Vasile Voichiță, Erou al Muncii 
Socialiste, șef de brigadă la S.M.T. Sînnico- 
lau Mare, pentru realizarea de cel puțin 
1-000 hantri de fiecare tractor anual.

Introducerea continuă a tehnicii noi la lu
crarea pămîntului contribuie la obținerea 
unor recolte bogate la hectar.

muilarelbr pentru buletinele ou 0 rezultate de 
la concursul nr. 31 din 7 august.

—In meciul cu Tatran (R. Cehoslovacă), 
Progresul Oradea va utiliza următoarea for
mație : Gyepner, Chiriac, Coman, Vărzan, 
Barta, Cuc, Toth, Florea, Vaczi, Koszegyi, 
Kiss.

Industria conservelor 
de legume și fructe 

și-a realizat planul cincinal
In ziua de 10 august, Direcția generală a 

conservelor de legume și fructe din Minis
terul Industriei Alimentare a comunicat în
deplinirea volumului producției globale pla
nificat pentru anii cincinalului. Din anul 
1950, producția conservelor de legume a 
crescut cu 255 la sută și cea a conservelor 
de fructe cu 118 la sută. Numărul sortimen
telor a crescut cu 17 la conservele de fructe 
și cu 13 la conservele de legume.

La îndeplinirea planului cincinal cu a- 
proape 5 luni înainte de termen, au adus o 
prețioasă contribuție fabrica de conserve 
„Flora", și noile fabrici de conserve din 
Zagna-Vădeni, Valea Roșie, Tecuci, Rîureni 
și Băiculești, intrate în fir cț'une în anii 
cincinalului. (Agerpres)

Utilaje romînești peste hotare
Produsele industriei noastre metalurgice 

și construcțiilor de mașini ocupă un loc tot 
mai mare în volumul mărfurilor destinate 
exportului. Pe baza acordurilor încheiate in
tre țara noastră și alte țări, din porturile 
romînești se încarcă acum produse metalur
gice de tipurile cele mai diferite pentru 
țările de democrație populară, pentru 
Turcia, Norvegia, India, Indonezia, pentru 
diferite firme comerciale din Orientul 
Apropiat și din țările vest-europene.

In cursul acestui an și în următorii doi 
ani, uzinele constructoare de mașini din 
patria noastră vor continua să producă și 
să pună la dispoziția comerțului exterior 
mașini de prelucrare a metalelor și motoare 
Printre acestea sînt strunguri tip IA-62, 
schapinguri cu cursa de 450 mm. și 
600 mm., motoare KD-35, motoare cu explo
zie de 6 CP cu 2200 de rotații pe minut, 
tractoare KD-35, KDP-35 și MTZ, motoare 
Diesel de 190 CP, motoaire tip vertical în 
patru timpi, diferite tipuri de compresoare 
de aer.

Pe lista mărfurilor destinate exportului se 
află și turbina cu aburi lip AP-3 cu con- 
densațte, turbogeneratorul electric tip 
A-1300/900 care se livrează împreună cu 
răcitorul de aer, generatorul avînd răcirea 
și circuitul închis. In aceeași garnitură 
intră și cazanele de aburi industriali tip 
IPROM cu o producție de 20 tone de aburi 
pe oră, presiune de 35 atmosfere. Țara 
noastră livrează, de asemenea, mori cu 
ciocane tip V 9 H, cu o productivitate de 
3000—10.000 kg. la opt ore, agregate pen
tru linii tehno'ogice de ceramică.

In ultimul timp, construcțiile noastre 
navale interesează tot mai mult străinăta
tea. Șantierele navale produc remorchere 
fluviale metalice cu două elice de 200 CP 
dotate cu două mașini cu aburi de cîte 100 
CP fiecare, remorchere cu o elice de 180 
CP și de 400 CP, remorchere maritime de 
1200 CP și de 900 CP cu maș ni de abuT

(Agerpi es)

Publicații din diferite țări 
primite de biblioteca 

„N. Bălcescu" din Iași
IAȘI. — Pe adresa Bibliotecii centrale 

„Nicoiae Bălcescu" a Universității „Al. I. 
Cuza" din Iași sosesc regulat publicații din 
diferite țări ale lumii.

Numai din Uniunea Sovietică se primesc 
670 de publicații periodice; din domeniul so
cial-economic : revistele „Probleme econo
mice", „Probleme de filozofie și de istorie", 
și altele; din domeniul științelor na
turii, matematicii și fizico-chimicii : „Bu
letinul . Academiei de Științe a U.R.S.S.", 
„Buletinul Universității din Moscova", „Co
municările Academiei de Științe a U.R.S.S.", 
etc.; din domeniul tehnicii, industriei, agri
culturii, silviculturii, beletristicii, artei etc.

Publicații periodice sosesc și din țările de 
democrație populară : R. P. Bulgaria, R- P. 
Ungară, R. Cehoslovacă, R. D. Germană. 
Din R. P. Chineză vin un număr de publh 
cații în limbile- rpsă și engleză : „Narodni 
Kitai" (în limba rusă), „Chinese Literature" 
(îh limba engleză) etc,

O serie de publicații periodice sosesc din
R. P.F. Iugoslavia, ca de exemplu „Arhiya 
Zakeniju", o publicație din domeniul chimiei, 
tipărită la Zagreb, „Izdaya" de la Institutul 
de piscicultură din Skoplje.

Din alte țări sosesc de asemenea zeci și 
zeci de publicații periodice. Biblioteca cen
trală „N. Bălcescu" primește din Anglia pu
blicația „The Agricultural Review", din
S. U.A. „The american nidland naturalist" 
și „Journal of geophysical research", din 
Franța ,,Annaies , de chimie", Annaies de 
geograpnie", „Annaies de physique", din 
Italia „Annali di chimica".

Biblioteca Centrală Universitară din lași 
mai primește publicații, periodice din India, 
Belgia, Elveția, Turcia, Tunisia, Japonia, 
Canada șl din' alte țări, în total aproape 
900 de titluri.

Consfătuirile raionale 
ale cadrelor didactice

In zilele de 25, 26 și 27 august vor avea 
loc consfătuirile raionale ale cadrelor didac
tice din întreaga țară. La aceste consfătuiri 
vor participa învățători, profesori, metodiști, 
educatoare, inspectori școlari și șefii secțiilor 
din învățămînt. La consfătuirile raionale din 
Capitală vor participa aproape 5:500 cadre 
didactice.

In cadrul consfătuirilor raionale ale cadre
lor didactice ;se vor analiza activitatea ins- 
tructiv-educatîvă desfășurată în anul trecut 
și măsurile pentru îmbunătățirea muncii în 
noul an școlar.

Acceleratul spre Roma pleacă din Vietiă 
seara tîrzîu, așa îneît după ce luminile ora
șului rămîn în urmă, trenul își continuă 
drumul în întuneric. Ochii curioși care se 
uită pe fereastră nu pot desluși nimic; doar 
becurile electrice din orașele sau satcie aus- 
triace întrerup din cînd în cînd întunericul.

După ce vameșul vizitează și ultimul com
partiment al ultimului vagon, acceleratul 
părăsește gara Tarvisio, punctul de frontie
ră italian la granița austriacă. Zgomotul 
metalic al roților se aiide cînd mai puternic, 
cînd mai slab, după cum se lărgește sau se 
îngustează defileu! prin care trenul străbate 
Alpii. întunericul acoperă cu totul priveliș
tea care — după ceea ce povestesc cei ce 
au avut norocul să treacă pe aici ziua — e 
cu adevărat măreață. Intr-un tirziii ochii se 
retiag clipind de la geamul întunecat, oste
neala învinge curiozitatea ; în legănarea rit
mică a vagonului începe moțăiala atît de 
caracteristică compartimentelor de tren...

Odată cu primele raze ale soarelui, obo
seala dispare însă dintr-o dată, iar curiozi
tatea, dorința de a vedea cît mai mult, cu
prinde pe toți.

încet, aproape pe nesimțite, s-a schimbat 
lumea care „populează" compartimentele și 
coridoarele. In locul limbii germane cu ca
racteristicul accent vienez, se aude peste tot 
melodioasa limbă Italiană.

Drumul de fier urmează acum fidel cursul 
unui rîu de munte, cu apa de culoare al- 
bastră-verzuie, spumegînd în numeroase 
cascade. încetul cu încetul priveliștea se 
schimbă : în locul munților — dealuri, în lo
cul stîncilor — coline ca numai după puțin 
timp să se simtă că drumul de fler se a- 
propie de mare. Se simte în același timp și 
apropierea unui mare oraș. Trenul trece prin 
gara Mestre, apoi, întoreîndu-se parcă pe 
același drum, gonește spre stația următoare: 
Veneția. Apropierea vestitului oraș clădit pe 
apă răscolește amintiri. Mă văd la vîrsta 
cînd existența iui îmi părea parcă o închi
puire de basm. Copil fiind, nu-mi puteam 
închipui că există undeva un oraș clădit pe 
apă, în care în loc de străzi sînt canale și 
unde — așa cum văzusem adesea în poze — 
în piața din fața unei clădiri uriașe, po
rumbeii se așează cuminți pe umerii oame
nilor. Trezit din nostalgie, mă miră că unii 
rămîn nepăsători Ia continua schimbare a 
priveliștii, ia continpa apropiere a orașului 
în care există aevea gondole, palatul Do
gilor, Piața San Marc cu porumbeii... Furat 
de propriile-mi gînduri sînt gata să uit că 
pentru cei mai mulți din călătorii din jurul 
meu, sosirea la Veneția nu înseamnă poate 
decît revenirea' acasă, în orașul drag, dar 
cunoscut pînă ia ultima piatră..

In dreapta și stînga trenului valurile mării 
se lovesc de terasament. Firesc ar fi ca pe 
aici să se circule cu barca sau poate cu uri 
vaporaș și totuși trenul aleargă in plină vi
teză pe șinele care se ridică cu puțin dea
supra nivelului apei. In depărtare apare li
nia unui dig lung și înalt, iar din mijlocul 
apei se ridică postamente de piatră pe care 
se înalță stîlpi de telegraf. Alături alte pos
tamente pe care sînt înfipți stîlpii purtători 
de cabluri de înaltă tensiune. Apa pare un 
lac liniștit, dar sub ocrotirea digului, sub 
nivelul apei, orașul este legat de restul țării 
prin mii de fire, conducte, cabluri...

Fîșia de uscat se lărgește și în cîteva 
minute trenul încetinindu-și viteza intră în 
gara Veneția Nimic nu-ți arată aici că ai 
fi în mijlocul mării. Gara este mare și fru
moasă, pe peroanele care se întind de-a 
lungul șinelor circulă 0 lume animată. Am 
vrea să vizităm orâșul. Deziluzie, Intirziat, 
trenul stă astăgi în Veneția și mai puțin 
decît de obicei. Cele douăzeci de minute 
pînă la plecare pot fi totuși folosite pentru 
vizitarea gării. Bine întreținută ea se arată 
din primul moment amenajată special pen
tru primirea excursioniștilor care în fiecare 
an, vin aici, din toate colțurile lumii, lată 
și niște magazine elegante. Ne aruncăm o- 
chii în vitrinele strălucitoare. Prețul unor 
obiecte obișnuite ce se exprimă în zeci de 
mii de lire indică semnele inflației. Inscrip
țiile sînt peste tot în mai multe limbi, frîn-

Raportul anual prezentat 
de către 0.

NEW YORK 10 (Agerpres).— TASS trans
mite: Organizația Națiunilor Unite a publi
cat raportul anual prezentat Adunării Gene, 
rale ,O.N.U. de către secretarul general D. 
Hammarskjoeld. In raport se subliniază că 
„în acest an — cel de al 10-lea an de exis
tență a Organizației Națiunilor Unite —. se 
pare că a apărut tendința spre slăbirea în
cordării în relațiile internaționale".

Acum, se spune în raport, s-a încheiat tra
tatul cu Austria. A avut loc prima întîlnire 
din 1945 a șefilor guvernelor celor patru mari 
puteri. In Extremul Orient, conferința țări
lor Asiei și Africii de la Bandung a fost o 
expresie a pozițiilor care vor aduce poate de 
acum înainte roade tot mai mari și a con
firmat că . toate popoarele care au fost re
prezentate acolo, sprijină cu dîrzenie scopu
rile și principiile O.N.U.

In aceste condiții, subliniază D. Hammarsk- 
joeld, O.N.U. capătă un nou rol important. 

. „Daca acum: va fi examinată serios și cu 
perseverentă posibilitatea colaborării pe o 

' bază mai largă, se spune în raport, rolul or

turile de discuții dovedesc că majoritatea 
celor care se îndreaptă spre ieșire sînt străini' 
Franceza, germana, engleza, arată napmia- 
litatea vizitatorilor. Aproape de ieșire up uric 
birou: aici se pot schimba în lire italiene 
valutele cele mai diferite. Un panou mare 
indică cursul zilei. Tăblițele care indică 
cursul lirei față de alte monete se pot scoate 
și înlocui, reflețtind astfel fluctuația lirei 
italiene (în continuă scădere) față de alte 
valute. La sosirea noastră în Veneția, un 
dolar american se putea schimba pentru . 614 
lire... , ’

Ieșim în fața gării. Un mic loc asfaltat, 
pe lingă pereți, trotuarul îngust iar lîngă 
trotuar... apă- Un gondolier rezemat de 
stîipul d-e. care și-a legat gondola, își oferă 
îndatp în mai multe lirțibi, serviciile, Oferta 
este ademenitoare, dar din cele 20 de minute 
au și trecut vreo 15. Repede înapoi la tren. 
Pe peron un om vorbind în același timp 
franceza, engleza, germana se recomandă 
ca cel mai experimentat ghid, cunoscător la 
perfecție al Veneției; el știe un hotel ieftin 
dar foarte bun, te poate însoți pretutindeni, 
cunoaște ca nimeni altul monumentele și 
edificiile cele mai vestite (pe care de altfel 
ți le înșiră cu o viteză uimitoare...). Timpul 
însă trece, megafoanele anunță în mai multe 
limbi plecarea trenului.

îmi reiau locul lîngă geam. Alături stă 
un om între două vîrste .care privește atent 
afară. Pare a fi un localnic. După scurt timp 
legăm o discuție, tradiționala discuție din 
tren... El vrea să ghicească naționalitatea 
mea. începe cu țările Europei și coboară pe 
hartă către sud în două direcții, spre est și 
vest. Cind pronunța numele primei țări de 
democrație populară privirea îi devine mai 
atentă. Se vede că fața mea m-a trădat pen
tru că după asia înșiră una după alta țările 
de democrație populară. Cînd răspund în- 
sfîrșit da, el dă din cap bucuros și încep 
explicațiile. Deși nu Vorbim aceeași limbă, 
ne înțelegem de minune. Este muncitor și 
merge acasă Ia Milano, cel mai mare cen
tru industrial al Italiei. îmi dă explicații a- 
supra orașeior prin care trecem, asupra re
giunii. Unele explicații mai complicate le 
înțeleg mai greu. Mă simt însă bine, lîngă 
acest muncitor italian, nu prea tînăr, cape 
își ia în serios rolul de gazdă. Simt la el 
dorința de a-și face cunoscută țara unui om 
în care a simțit un prieten. Un asemenea 
ghid seamănă prea puțin cu cel din gata 
Veneția. Primul mi s-a oferit ca o marfă, 
pentru omul care stă lîngă mine sînt prie- 
ten-oaspete. Mă invită în vagonul restau
rant. Ni se oferă o serie de băuturi străine, 
începînd cu wisky, gin, coca-cola, o listă 
nesfîrșită. Prind un moment de pauză și 
cer „chianti". Cînd mă aude că cer linul 
dintre cele mai populare vinuri ale țării lui, 
italianul zîmbește cu mulțumire.

Geamurile vagonului restaurant oferă 6 
priveliște largă. Regiunea este foarte inte
resantă,’ străbatem lanțul muntos al Apeni- 
nilor. Cîtă diferență față de Alpi! In locul 
culorii verzi, culoarea vegetației abundente 
care predomină în Alpi, aici culoarea prin
cipală este roșcatul. Munții sînt mai mici, 
lipsiți de păduri, eroziunile sînt dese, ca 
niște răni. Ele vorbesc despre exploatarea 
nemiloasă a bogățiilor naturale, care a lă- 
sat^ în urmă un pămînt sărac. Pe cîte o co
lină mai înaltă se zăresc destul de des cas* 
tele încă aproape întregi, vestigii ale unor 
cetăți medievale sau chiar antice.

Trecem repede prin orașe, rămîn în urmă 
Bologna, Florența... A trecut o zi întreagă, 
ne apropiem de coasta de vest a peninsulei. 
Afară se întunecă încet, dar e încă destulă 
lumină ca să vedem toate semnele apropie
rii unui alt mare oraș. După un timp rela
tiv scurt sclipesc în amurg mii și mii de 
lumini — Roma.

Trenul intră încet în gara Termini. Pe
roane animate, numeroși vizitatori străini, 
strigăte în numeroase limbi. Cumpăr un ziar. 
Zîmbesc. Aflu chiar de pe prima pagină că 

j numărul vizitatorilor Romei se ridică zilnic 
Ia peste 80.000. Mă amestec în mulțimea 

i care se îndreaptă spre ieșire...
I G. CALIMAN

Adunării Generate 0. N. U.
Hammarskjoeld
ganizatiei mondiale trebuie în mod inevitahil 
să ia o nouă amploare".

Referindu-se la probleme concrete, Ha- 
mmiarskjoeld declară că ultimele evenimente 
fac și mai acut-s necesitatea rezolvării pro, 
blemei admiterii de noi membri în O.N.U, 
„Dacă dorim intr-adevăr să mergem spre o 
atmosferă mai liniștită, se arată în raport, 
unui! din primele roade trebuie să fie rezol* 
varea problemei calității de membru al O.N.U, 
în lumina necesităților situației actuale, ne
cesități care trebuie înțelese în mod clar".

'In raport rezultatele sesiunii de la Londra 
a subcomitetului comisiei O.N.U. pentru de
zarmare sînt calificate drept „un important 
progres pe calea spre apropierea pozițiilor". 
Raportul salută conferința de ia Geneva pen. 
tru folosirea energiei atomice în scopuri paș
nice; exprimă regretul pentru că nu s-a 
reușit să se obțină înfăptuirea propunerilor 
Consiliului de securitate cu privire la res
pectarea armistițiului jn Palestina și propu
ne ca problemele continentului african să fie 
supuse la O.N.U. unei examinări mai com
plete.

Opinia publică din S. U. A. cere extinderea 
schimburilor culturale cu U.R.S.S.

NEW YORK 10 (Agerpres).— TASS trans
mite: Nebel, corespondentul din Washington 
al ziarului „Tribune" care apare la Minnea
polis, comunică că organizații americane a- 
saltează departamentul de stat cu cereri de 
a permite un schimb cuiltuiral larg între Uni. 
unea Sovietică și S.U.A. Referindu-se la cele 
declarate de un reprezentant al departamen
tului de stat, corespondentul scrie că primi
rea făcută delegației agricole sovietice, care 
vizitează în prezent S.U.A., „a îndemnat alte 
organizații să propună . organizarea unor 
vizite a altor personalități sovietice". Se 
propune un schimb de turnee al orchestrelor 
simfonice și plecarea în U.R.S.S. a colecti
vului unei opere americane. Anterior s-a a-

niunțat invitarea în S.U.A. a unor muzicieni 
interpreți sovietici.

Asociația pentru construcția de case, trans
mite corespondentul, s-a adresat departamen
tului de stat cu rugămintea de a organiza în 
Rusia o expoziție de case americane moderne, 
iar în S.U.A. o expoziție a arhitecturii mo
derne' ruse.

Carlston Smith, președintele Fondului na* 
țional de artă, arată corespondentul, inten
ționează să ducă tratative, pentru un larg 
schimb cultural între Rusia și S.U.A.

Corespondentul citează declarația unui re
prezentant al departamentului de stat din cara 
reiese că în ultimul timp s-a primit un mare 
număr de propuneri cu jirivire lâ un schimb 
de delegații cu Uniunea Sovietică.

In legătură cu reținerea petrolierului „Tuapse“ de ciankaișiști
WASHINGTON 10 (Agenpres). — La 8 

august, însărcinatul cu afaceri ad-interim ăl 
U.R.S.S. în S.U.A., S. R. Siriganov, a vizi
tat Departamentul de stat, unde a avut o 
întrevedere cu secretarul de stat adjunct, 
Hoover.

După întrevedere Striganov a făcut re
prezentanților presei următoarea declarație:

„Am remis o noță memorială Care cuprin
de referiri la nota adresată de guvernul so
vietic guvernului Statelor Unite la 18 iunie 
în legătură ou reținerea petrolierului „Tu

apse" și a echipajului său. In nota memo-, 
rială se menționează că guvernul sovietic 
constată cu satisfacție că 29 de membri ui 
echipajului petrolierului „Tuapșe" au fost 
eliberați și au sosit în Uniunea Sovietică. 
Guvernul sovietic este însă neliniștit de fap
tul că diar și în prezent continuă reținerea 
a altor 20 de membri ai echipajului și a în-~, 
suși petrolierului. Guvernul sovietic așteap
tă ca guvernul S.U.A. să ia măsurile nece
sare pentru eliberarea celorlalți membri ai 
echi/iajului precum și a petrolierului".
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Conferința internațională de la Geneva
pentru folosirea energiei atomice în scopuri pașnice

GENEVA 10 (Agerpres). — TASS 
transmite: In ședința plenară din după a- 
țniaza zilei de 9 august a conferinței tehnico- 
științifice internaționale pentru folosirea 
pașnică a energiei atomice au fost discutate 
următoarele probleme: economia energeticii 
nucleare, rolul toriului, probleme juridice și 
administrative.

Comunicări pe marginea primu'ui punct 
„Economia energeticii nucleare" aii fost pre
zentate de Lane (S.U.A.) și Jukes (Anglia).

Lane a făcut în comunicarea sa o dare de 
seamă asupra calculelor costului probabil al 
energiei obținută de la marile centrale ener
getice nucleare. El s-a ocupat, în special, de 
costul combustibilului nuclear al centralelor 
electrice atomice, de alte cheltuieli de exploa
tare ale unor asemenea centrale electrice.

Comunicarea lui Jukes a fost consacrată 
aprecierii costului probabil al energiei elec
trice produsă de primele centrale electrice a- 
tomice a căror construcție se proiectează în 
Anglia.

Comunicarea despre rolul toriului a fost 
prezentată de savantul englez Dunworth. El 
a analizat metodele de folosire a toriului în 
energetica nucleară și a subliniat unele as
pecte pozitive ale folosirii toriului.

Comunicările savantului japonez K. Sud- 
eue, ale savantului englez W. Binks, ale 
savantului american L. Taylor, precum și 
raportul Organizației mondiale pentru pro
blemele ocrotirii sănătății au fost consacrate 
problemelor juridice și administrative legate 
de folosirea energiei atomice.

In raportul Organizației internaționale 
pentru problemele ocrotirii sănătății s-a 
subliniat că odată cu descoperirea dezagre
gării uraniului, ocrotirea împotriva iradiației 
în condiții industriale a devenit o sarc'nă 
Importantă a ocrotirii sănătății.

In raport au fost relevate sarcinile ce stau 
în legătură cu aceasta, în fața organismelor 
ocrotirii sănătății

★
GENEVA 10. — Trimisul special al Ager

pres transmite :
In cursul dimineții zilei de 10 august a 

avut loc cea de a> 5-a ședință plenară a con
ferinței internaționale tehn:co-științifice pen
tru folosirea energiei atomice in scopuri 
pașnice. Ședința a fost prezidată de acad. 
D. V. Scobelțîn. Au fost discutate referatele 
consacrate temei: „Rolul energiei nucleare 
în viitorii 50 de ani".

Primul referat cu privire la însemnătatea 
economică a energiei nucleare pentru țările 
slab dezvoltate a fost prezentat de .un dele
gat al Organizai1,iei Națiunilor Unite. In re
ferat se arată că folosirea energiei nucleare 
va permite țărilor slab dezvoltate să repar
tizeze mai uniform industria lor și să in
troducă mai multă varietate în producție, 
va permite să se obțină o energie mai ief
tină și să se reducă cheltuielile pentru .im
portul de combustibil, precum și pentru im
portul de utilaj capital, necesar creării de 
instalații energetice obișnuite.

In referatul său delegatul canadian Davies,

a făcut aprecieri asupra rolului energiei nu
cleare din punct de vedere economic in Ca
nada. El a subliniat că deși în Canada 
există bogate resurse hidroenergetice, și 
mari rezerve de cărbune și țiței care asigu
ră un preț de cost relativ scăzut aii energiei 
electrice, energia atomică va avea totuși un 
rol foarte important în această țară. După 
cum a arătat raportorul, rezervele de u:a- 
niu care există în Canada sint suficiente 
pentru aplicarea „celui mai larg program" 
de dezvolta_e a energeticei atomice.

P. Ailleret, membru al comisiei franceze 
pentru energia atomică, a prezentat un re
ferat asupra dezvoltării producției, de . ener
gie electrică în Franța. El a subliniat că cu 
timpul centralele atomo-electrice vor deveni 
din punct de vedere economic din ce în ce 
mai avantajoase față de centralele electrice 
de tip clasic și că de aceea trebuie prevăzută 
folosirea pe scară largă a centralelor ato- 
moelectrice.

Savantul englez G. Kay, a făcut în refe
ratul său o comparație între producția de 
energie e’ectrică cu ajutorul energiei atomice 
și producția prin metode obișnuite, aceasta 
din punctul de vedere al economiei. El ai 
ajuns la concluzia că chiar în viitorii 50 
de ani, în anumite condiții energia atomică 
va deveni un serios concurent al tuturor ce
lorlalte resurse energetice.

Delegatul Braziliei, De Mattos a vorbit 
despre însemnătatea pe care o are energia a- 
toimică pentru economia Braziliei.

Savantul englez J. Cockcroft a expus în 
referatul său programul guvernului englez 
în domeniul dezvoltării energeticii atomice.

El a comunicat că peste doi ani în Anglia 
urmează să fie pusă în funcțiune o centrală 
atomoelectrică cu o putere de peste 60.000 
Kw. Cockcroft a declarat de asemenea că în 
perioada 1960—1965 se prevede construirea 
a încă 12 centrale atomoelectrice și că p'nă 
în 1970 îm Anglia centralele atomoelectrice 
vor avea un rol predominant față de toate 
celelalte centrale electrice.

In încheiere Cockcroft a declarat că pro
gramul englez trebuie să fie elastic și că va 
suferi modificări.

Delegatul argentinian Iraolagoitia a ară
tat în comunicarea sa rolul pe care-1 are e- 
nergia atomică pentru economia energetică 
a Argentinei.

Delegatul S.U.A., C. Mayer a făcut în re
feratul său o trecere în revistă a cercetări’or 
economice legate de folosirea energiei nu
cleare pentru construirea centralelor atomo
electrice.

Plenara Consiliului Central
’• '■ Â

MOSCOVA 10 (Agerpres)- — TASS trans
mite : La 9 august, în Sala Coloanelor a 
Casei Sindicatelor din Moscova și-a început 
lucrările cea de a 3-a plenară a Consiliului 
Central al Sindicatelor din U.R.S.S.

Ordinea de zi a plenarei cuprinde două 
probleme: Cu privire la activitatea sindica
telor în legătură cu hotărîrea plenarei din 
iulie a C.C. al P.C.U.S., „Despre sarcinile

al Sindicatelor din U.R.S.S.
privind dezvoltarea continuă a industriei, 
progresul tehnic și îmbunătățirea organiză
rii producției" și probleme organizatorice.

La primul punct, raportul a fost prezentat 
de L. N. Soloviev, vicepreședinte al Consi
liului Central al Sindicatelor

Au început discuțiile pe marginea 
lui. Plenara își continuă lucrările.

din U.RS.S. 
raportu-

Vizita delegației Marii Adunări Naționale 
în R. P. Ungară
Naționale a R. P. Romîne a făcut

cazuri

★
GENEVA 10 Trimisul special Agerpres 

transmite :
In după amiaza zilei de 10 august au con

tinuat lucrările conferinței internaționale 
pentru folosirea energiei atomice în scopuri 
pașnice. Pentru prima dată nu a mai avut 
loc obișnuita ședință plenară, ci s-au ținut 
simultan trei ședințe pe grupuri științifice : 
medicină, biologie, chimie-fizică.

Prima din aceste ședințe, care s-a ținut

sub președinția doctorului W. Lewis 
(S.U.A.), s-a ocupat de două chestiuni: efec
tele biologice ale radiațiilor și securitatea 
reactorilor în alegerea amplasamentului re*- 
actorilor energetici.

La primul punct au prezentat comunicări: 
J. F. Loutit, directorul Secției de cercetări 
în domeniul radio-biologiei din Harwel — 
Anglia, cu tema „Animalul de laborator In 
studierea efectelor biologice ale iradiațiilor" 
și A. V. Lebedinski — U.R.S.S., care a vor
bit despre influen.a iradiațiilor ionizate a- 
supra organismelor animale pe baza datelor 
adunate de cercetătorii sovietici.

După aceste comunicări care tratează des
pre influența iradiațiilor asuprai animalelor, 
au mai luat cuvintul J. Hasterlik — S.U.A. 
și dr. Domșlac — U.R.S.S., care au prezen
tat două comunicări privitoare la aceeași 
problemă.

Comunicarea dr. Domșlaic „Două
de sindron acut al iradierii asupra omului", 
precum și comunicarea precedentă sovietică 
au fost ascultate cu un viu interes de ma
rele număr de oameni de știință prezenți 
la această ședință, fiind apreciate îndeosebi 
pentru elementele noi pe care le aduc în a- 
cest domeniu de cercetări.

Tot în cadrul acestei ședințe a mai fost 
abordată problema securității reactorilor, ă- 
dică a modului cum pot fi evitate pericolele 
de explozie, efectele raidiologice dăunătoare, 
pericolele chimice, etc.

In cele trei comunicări făcute pe această 
temă, C. R. Mc. Cullough — S.U.A., J. Die
trich — Ș.U.A., și W. G. Marley — Marea 
Britanie, au trecut in levistă o serie de mă
suri care pot fi luate în acest sens.

In ședința consacrată chestiunilor specifice 
de fizică nucleară ținută sub președinția 
profesorului A. Bohr,. au mai fost făcute co
municări de către . savanți din U.R.S.S., 
R.S.S. Ucraineană, Statele Unite, Polonia și 
India.

Comunicarea lui E. S. Kodzcdaev, 
(U.R.S.S.), intitulată : „Studierea, dezinte
grării neutronilor" și comunicarea făcută de 
B, P. Adiacevici (U.R.S.S.), „Razele gama 
produse prin captarea neutronilor termici", 
au fost apreciate ca deosebit de importante 
de către numeroși tehnicieni aflați la această 
ședință.

Al treilea grup s-a ocupat de chestiuni 
privind chimia și tehnologia. Ședința a, fost 
prezidată de profesorul J. Da Costa Ribei’o. 
In această ședință P. K. Kerr, din partea 
O.N.U.-lui și J. Jehnson — S.U.A., au pre
zentat comunicări cu privire la zăcămintele 
de uraniu și toriu.

Unele din aceste comunicări făcute în ca
drul diverselor ședințe, au fost ■ însoțite de 
proiecții. La discuțiile animate care au avut 
loc, au participat un mare număr de sa- 
vanți.

La orele 17,30 — ora locală — ședințele 
de lucrări pe grupuri științifice s-au termi
nat. Ele vor reîncepe la 11 august, ora 9 
dimineața, cînd vor fi discutate o serie de 
alte probleme.

a R. P. Romîne
BUDAPESTA 10 (Agerpres). — M.T.I. 

transmite: La 9 august, delegația Marii 
Adunări Naționale a R. P. Romîne în frunte 
cu Gheorghe Vidrașcu, membru în Prezidiul 
Marii Adunări Naționale, care se află în 
prezent. în Ungaria, a vizitat localitățile de 
pe malurile lacului Balaton. Delegația a 
fost însoțită de Sandor Ronai, președintele 
Adunării de Stat a R. P. Ungare, Istvan 
Darabos, secretarul Prezidiului R.P. Ungare, 
Jozsef Nagyistok, vicepreședinte al Adunării 
de Stat, și de alte personalități, precum și 
de un reprezentant al Ambasadei R. P. 
Romîne la Budapesta. Membrii de’egației 
parlamentare romîne au vizitat localitățile 
Balatonfured, Szigliget și Badacsony.

Cu o zi înainte, delegația Marii Adunări

STALINGRAD 10 (.'
transmite: La 9 august 
americană, care s-a împărțit în două 
puri, a vizitat Stalingradul și regiunea Sta
lingrad.

Primul grup în frunte cu William Lam
bert, conducătorul delegației, a plecat cu o 
șalupă pe Volga, pentru a vizita șantierul 
de construcție al hidrocentralei de la Sta
lingrad.

O parte din delegați făoînd parte din acest 
grup au vizitat de asemenea la' 9 august 
fabrica de produse lactate din Stalingrad.

Cel de al doilea grup al delegației, con
dus de Herbert Pyke, a plecat, la propria 
alegere în colhozul „Stalin" din raionul 
Krasnoanmeisk.

Această gospodărie mare ou multe ramuri 
de producție este situată în zona cea mai 
secetoasă a regiunii așa îneît colhoznicii 
trebuie să ducă în fiecare an o luptă încor
dată pentru asigurarea cu apă suficientă 
pentru a obține recolte satisfăcătoare.

Membrii delegației s-au interesat în mod 
amănunțit de felul în care, în condițiile 
unui climat secetos, colhoznicii obțin ridi-

(Agerpres). — TASS 
st delegația agricolă 

................. î gru-

plim-o .
bare pe Dunăre, pînă la Visegrad, locali
tate situată la 40 km. nord de capitala 
Ungariei, pe bordul unui pachebot fluvial- 
maritim cu un dep'asament de 1.100 tone, 
construit la șantierele navale „Gheorghe 
Gheorghiu-Dej" din Budapesta. Aceasta a 
constituit o călătorie de probă a vasului.

La Visegrad, delegația 
romînă a vizitat săpăturile făcute 
tru a scoate la iveală rămășițele 
de vară al regelui Matei Corvin.

Intorcîndu-se la Budapesta.
Marii Adunări Naționale a R. P. Romîne a 
vizitat șantierele navale „Gheorghe Gheor
ghiu-Dej".

parlamentară 
aici pen- 
palatului

delegația

carea productivității tuturor ramurilor gos
podăriei.

Fermierii din statul Iowa, Charles Hearst 
și Herbert Pyke, au atras atenția asupra 
recoltelor slabe de porumb pe care colhoz
nicii îl cultivă ipentru prima dată anul 
acesta.

Hearst a recomandat colhoznicilor soiu
rile de sorg, care se cultivă în locul porum
bului în statul lui secetos. Președintele .col
hozului a răspuns .că .colhoznicii vor intro
duce la ei sorgul și iarba de Sudan, dacă 
vor vedea că aceasta le aduce folos.

Intorcîndu-se la Stalingrad, acest grup al 
.Gornaia Po- 

unde s-au 
află gospo-

delegației a vizitat sovhozul 
liana" din apropierea orașului, 
interesat de starea în care se 
dăria.

In timpul zileî, președintele 
executiv regional, I. S. Pankin, 
recepție 
oaspeții 
bîșev.

La 9
a sosit

»•

Comitetului 
a oferit o 

în cinstea delegației după care 
au plecat pe calea aerului spre Kui-

august delegația agricolă americană 
la Kuibîșev.

Interviul acordat de Pietro Nenni 
unui corespondent al ziarului „Pravda“

Presa occidentală despre succesele U.R.S.S.
în domeniul folosirii energiei atomice în scopuri pașnice

NEW YORK 10 (Agerpres). — In legă
tură cu pavilionul sovietic de la expoziția 
pentru problemele folosirii energiei atomice 
în scopuri pașnice, corespondentul Agenției 
United Press la Geneva, William Sexton, 
relatează că oamenii de știință sovietici au 
demonstrat „un strălucit ansamblu de mași
ni pentru producția de energie atomică, tra
tamentul cancerului, controlul laminoarelor 
pentru oțel și chiar pentru numărătoarea 
sticlelor de bere".

Oamenii da știință din 71 de țări, scrie 
Sexton, au fost uimiți. • ,,Expunîndu-și ins
trumentele atomice, Rusia și-a cucerit în
treaga glorie a primei zilei... Oamenii de ș'i’n- 
ță din Statele Unite, Anglia și alte țări 
recunosc că expoziția sovietică ilustrează 
succese excepționale și surprinzătoare în 
opera de folosire a atomului în medicină, 
industrie și agricultură".

★

NEW YORK 10 (Agerpres).— Presa ame
ricană publică informații amănunțite despre 
conferința de la Geneva pentru folosirea 
energiei atomice în scopuri pașnice. Ziarele 
î.-,i exprimă părerea că conferința va exercita 
o mare influență asupra slăbirii continue a 
încordării internaționale.

Ocupîndu-se de importanța conferinței, 
ziarul „Washington Post and Times Herald" 
subliniază că marile puteri renunță la secret 
în privința celei mai mari părți a informa
țiilor din domeniul energiei atomice. Comi
sia pentni energia atomică din S.U.A. .a de
clarat, arată ziarul, că S U.A. au „divulgat" 
aproape toate informațiile atomice care nu 
au un caracter militar. „Acei care au luat 
cunoștință de referatele rusești care vor fi 
prezentate la conferință precizează că aceste 
referate cuprind multe informații utile și in
teresante".

Ziarul new-yorkez „Daily Mirror" scrie în- 
tr-un articol redacțional că folosirea energiei 
atomice în scopuri pașnice deschide uriașe 
perspective pentru progres. După cum scrie 
ziarul, conferința de la Geneva a dovedit că 
S.U.A. rămîn in urma Angliei și Uniunii So
vietice în ce privește folosirea energiei ato
mice în scopuri pașnice, mai ales în dome
niul industrial.

★
NEW YORK 10 (Agerpres). — Comen- 

tîhd lucrările conferinței internaționale telr 
nico-științifice de la Geneva, ziarul „New 
York Times" scrie : „După cum se așteptau 
toți rolul pe care rușii îl au la Geneva a- 
trage în mod deosebit atenția. Comportarea 
lor corespunde într-adevăr spiritului con
ferinței și ei descriu în amănunt instalația 
centralei lor e'ectrice cu o putere de 5000 
kw, care produce cu succes energie electri
că de mai bine de un an, fiind prima cen
trală atomo-electrică din istorie. Expoziția 
lor din Palatul Națiunilor nu este inferioară 
expozițiilor Statelor Unite și Angliei în ce 
privește abundența de materiale expuse".

*
LONDRA 10 (Agerpres). — La Londra 

au Stîrnit un interes deosebit informațiile 
privitoare la prima centrală electrică pe bază 
de energie atomică care funcționează în 
Uniunea Sovietică, prezentate de delegații 
sovietici la conferința internațională tehni- 
co-științifică pentru folosirea energiei atomi
ce în scopuri pașnice.

Ziarele londoneze de seară publică pe pri
ma pagină informația asupra cuvîntărilor 
delegaților, sovietici. Ziarul „Star" publică 
pe prima pagină un material intitulat: „Ru-

sia dezvăluie lumii secretele ei în legătură 
cu centrala atomică".

„Evening Standard" publică de asemenea 
o informație cu privire la cuvîntările delega- 
ților sovietici sub titlu mare: „Rusia expune 
planurile întreprinderilor atomice".

★
STOCKHOLM (Agerpres). — Presa sue

deză rezervă un spațiu important știrilor din 
Geneva cu privire la deschiderea în acest o- 
raș a conferinței și expoziției pen'ru folosirea 
energiei atomice în scopuri pașnice. Ziarele 
relevă marea însemnătate pe plan internațio. 
nai a acestui eveniment, subliniind că Uni
unea Sovietică își demonstrează la Geneva 
succese'e de seamă în domeniul studierii 
energiei atomice.

„La deschiderea expoziției atomice de la 
Geneva, scrie ziarul ,,Morgen Tidningen", 
rușii au prezentat descoperiri senzaționale 
care au uluit pe toți vizitatorii expoziției. 
Contactul dintre oamenii de știință a devenit 
îndată deosebit de strîns".

„Oamenii de știință din 71 de țări, arată 
ziarul în continuare, au fost uimiți cînd au 
intrat în sala rusă a expoziției și au văzut 
exponatele așezate cu gust ilustrînd utilajul 
atomic pentru producerea energiei atomice, 
tratamentul maladiilor canceroase, comanda 
automată la uzinele metalurgice și chiar a- 
parate pentru numărătoarea sticlelor de 
bere".

Impresia generală, scrie ziarul în încheie
re, a fost că „rușii au obținut succese excep
ționale în domeniul folosirii energiei atomice 
în scopuri medicale, industriale și agricole".

Marele succes obținut de tinerii artiști romîni 
la Festival

VARȘOVIA 10. — Trimisul special Ager
pres transmite : La 9 august au luat sfîrșit 
ultimele concursuri internaționale artistice 
desfășurate în cadrul Festivalului.

Aceste concursuri, la care au participat 
în total 992 de tineri din 29 de țări au 
stîrnit un mare interes, dat fiind valoarea 
artistică a participanților.

Reprezentanții tineretului din R.P.R. au 
obținut un mare succes. Toți participanții 
romîni la concursuri au fost premiați. Astfel 
cu titlul de laureați au fost distinși un nu
măr de 43 tineri artiști romîni, dintre care 
11 cu diplomă și medalia de aur. 15 cu 
diplomă și medalia de argint, 17 cu diplo
mă și medalia de bronz. Nouă țineri au 
fost distinși cu diplome, atribuindu-li-se 
premiile 4,5 și 6. De nenumărate ori mem
brii diferitelor jurii internațional^ au subli
niat cu satisfacție pregătirea artistică și in
terpretarea desăvîrșită de care au dat do
vadă reprezentanții tineretului romîn la Fes
tival.

Membrii juriilor internaționale au atri
buit următorilor tineri din R.P.R. titlul de 
laureat al concursurilor internaționale ar
tistice din cadrul celui de al 5-lea Festival 
Ătondial al. Tineretului și Studenților de la 
Varșovia;

Premiul 1 : Vladilmir Orlov—violoncel, 
Dan Iordăchescu—canto clasic, Iririel Liciu 
și Gabriel Popescu—balet, Nicolae Stănes- 
cu—țambal. Pentru dansul „Brîul" echipei 
formate din: Alecu Marin, Cristian Ion.

Moisescu Petre, Brumer Iacob, Ilie Gheor- 
ghe și Jumătate Gheorghe. Pentru dansul 
„Bărbuncul" echipei formate din: Kovacs 
Icn și Paraschivescu Vasile,

Premiul 2 : Magda ianculescu—canto cla
sic, Valentin Loghin—canto clasic, Angela 
Moldovan—canto popular — și Felician Făr- 
cașu—canto popular, Pușa Niculescu și 
Gheorghe Cotovelea—balet, Damian Luca— 
nai, Grigorian Elisabeta—clarinet, pentru 
„Dans bănățean" echipei alcătuite din: Ale- 
cu Marin, Constantinescu Gheorghe, Marga 
Gheorghiu, Marin Brumer, Nițu Magdalena 
și Alecu Corina, Cristescu Crimhilda—pian.

Premiul 3: Valentin Teodorian—canto 
clasic. Nico’ae Florei—canto clasic, Blanche 
Adel’Stein—canto clasic, Rudeanu Vera— 
canto clasic, Simona Ștefănescu și Gelu Bar
bu—balet, Vișan Nicolae—țambal, Năstase 
Ion—flaut, pentru dansul „Fluerul ferme
cat" echipei alcătuite din : Ilie Ion, Ilie 
Gheorghe, Polak Solomon, Ciobanu Gavrilă. 
pentru dansul „Ciocîrlia" echipei alcătuite 
dm Brumer Maria și Vlacu Petre, pentru 
dansul „Spre Festival" echipei alcătuite din: 
Buzea Mariana, Ilie Ion, Ilie Gheorghe.

Au mai primit de asemenea diplome pen
tru premiile .4, 5 urtnătbrii.-: ' ' ’

Grebenișan Marieta—canto clasic, Molnar 
Iudith—pian, Amiraș Gabriel—pian, Cozi- 
ghian Varujan—vioară. Adoripn Ildico— 
vioară, Tocariu Victor—fluerat artistic, Cră- 
clunescu Nicolae—acordeon, Nefcu Florea— 
fluier, Lăceanu Ion—fluier.

Cu privire la formarea 
noului guvern al Indoneziei
DJAKARTA 10 (Agerpres). — Presa in- 

doneziană anunță că la 10 august s-a rea
lizat un acord asupra formării noului gu
vern al Indoneziei în frunte cu Harahap. 
unul din liderii partidului Mașumi.

Din noul guvern fac parte reprezentanți 
ai partidului Mașumi Și ai altor partide 
de dreapta.

Este semnificativ faptul că cel mai mare 
partid din Indonezia —- Partidul Național 
— care a avut un mare rol în- fostul cabi
net al lui Sastroamidjojo, nu ia parte la 
noul guvern.

In seara de 10 august, Harahap Urmează 
să prezinte lista miniștrilor' vicepreședinte
lui Hatta.Hatta.

Scrisoarea unui fost spion 
reîntors în R. P. Bulgaria

SOFIA 10 (Agerpres). — Agenția Telegra
fică Bulgară transmite : Ziarele au publicat 
scrisoarea lui Iordan Peicev, fost secretar 
al secției din Viena a așa zisului „Comitet 
al Bulgariei libere și independente" condus 
de trădătorul poporului bu'gar, Ghemeto, In 
scrisoarea sa, Peicev demască adevăratul 
rol al acestui comitet care s-a transformat 
într-o unealtă a serviciilor de spionaj stră
ine.

Recunoscîndu-și greșelile și beneficiind de 
amnistie, Peîcev s-a înapoiat în Bulgaria și. 
în scrisoarea Sa, el cheamă pe toți cunoscuții 
săi bulgari, aflați în occident, să se întoarcă 
în patrie.

MOSCOVA 10 (Agerpres). — Ziarul 
„Pravda" publică un interviu acordat de Pie
tro. Nenni, secretarul general al Partidului 
socialist italian, corespondentului ziarului 
V. Ermakov care l-a rugat să răspundă la 
cîteva întrebări privind politica internă și 
externă a Italiei.

ÎNTREBARE: Care este atitudinea Parti
dului socialist față de noul guvern în frunte 
cu Segni ?

RĂSPUNS : Modul în care a fost rezolvată 
criza de guvern obligă pe socialiști să ră- 
mînă în opoziție față de guvern, situîn- 
du-se totuși pe o poziție nu absolut identică 
cu aceea pe care s-au situat înainte.

Compromisul cu forțele economice de 
dreapta, pe baza căreia s-a format noul gu
vern, nu permite să se conteze pe un pro
gres social cît de cît serios. Chiar mai mult. 
Acest compromis reprezintă o încercare de a 
consolida vechile relații economice și socia
le, împotriva căreia luptă în egală măsură 
masele catolice și masele care, cum se spune 
astăzi la noi în Italia, se află sub influența 
socialiștilor și comuniștilor.

Sub noul guvern este posibili numai un oa
recare progres în domeniul politicii interne 
și externe, progres care s-ar caracteriza prin- 
tr-o anumită tendință spre destindere. Ori
cum ar fi. opoziția noastră față de guvern 
va avea drept scop să-l împingă înainte. Ea 
va avea drept scop să contribuie la coacerea 
șl izbucnirea contradicțiilor interne în blo
cul partidelor de centru, să accelereze așa- 
numita „deplasare spre stînga". Prin a- 
ceastă expresie noi,, cei din Italia, înțelegem 
crearea unui guvern care să caute sprijinul 
forțelor de stînga, pentru a duce o politică 
de adevărat progres social și de dezvoltare 
a democrației în toate domeniile vieții și în 
toate direcțiile. Tocmai aceasta numesc zia
rele burgheze „operația lui Nenni".

ÎNTREBARE: Nu ați putea vorbi oare 
cititorilor „Pravdei" despre politica Partidu
lui socialist față de catolici și, în special, 
față de partidul democrat-creștin ?

RĂSPUNS : Aceasta este o problemă foar
te complicată. Pentru a o înțelege trebuie 
să ne oprim nu numai asupra evenimentelor 
recente, ci să și amintim unele fapte din 
istorie.

Italia este în fond o țară catolică. Totuși, 
în rîndurlle populației ei există paturi în
semnate de atei sau oameni care au o ati
tudine indiferentă față de problemele reli
giei, pături cu tradiții anticlericale înrădă
cinate. Celelalte religii, în afara celei ca
tolice, au o influență cu totul neînsemnată. 
La noi nu există nici o urmă de biserică 
națională. Despre Italia se spune că ea a fost 
țara contrareformei fără reformă și acesta 
este lucrul cel mai rău care se putea întîm- 
pla.

Trebuie să avem de asemenea în vedere 
că statul italian unit are o origină antipa- 
pală. El s-a format în lupta adepților lui 
Garibaldi și a liberalilor împotriva papali
tății și a bisericii. Prin aceasta se explică 
tradițiile voltairiene și anticlericale ale bur
gheziei noastre liberale și radicale. Cînd însă 
la începutul secolului fruntașul socialist 
Filippo Turatti a vorbit despre „cancerul 
c'erical", el a avut în vedere nu atît con
flictul între liberali și clericali în legătură 
cu caracterul laic sau religios al statului cît 
faptul că în lupta de clasă socialiștii vedeau 
că biserica a început să apere rînduielile 
burgheze conservatoare reacționare, luîndu-le 
sub tutela ei.

In același timp, istoria creștinismului, în 
special a bisericii catolice de la Roma, do
vedește existența în rîndurile credincioșilor 
a unor curente care se pronunțau pentru „ni
velarea bogățiilor" și care apărau ceva ase
mănător ideilor „socialiste". Tocmai exis
tența acestor curente a determinat caracte
rul răscoalelor iobagilor Și țăranilor, care au 
avut loc în evul mediu.

In ultimii 50 de ani socialismul a exerci
tat o forță de atracție deosebit de serioasă 
asupra catolicilor. In Italia, ca și în alte 
țări, s-au format curente catolice de stînga 
care au întîmpinat mari greutăți. Totuși ele 
au lăsat urme în istorie.

Froblema colaborării socialiștilor și cato
licilor, care s-a ridicat după primul război

mondial, nu a fost rezolvată. După aceea a 
venit fascismul, despre care s-a spus de ase
menea că reprezintă o contrarevoluție fără 
revoluție. Vaticanul și vîrfurile catolice au 
colaborat strîns cu fascismul, dar nu s-au 
identificat totuși cu el. In opoziție cu aceas
ta, mulți catolici — și printre ei destui cle
rici de rînd — se aflau în rîndurile antifas
ciștilor, participînd la mișcarea de rezisten
ță. După eliberare a apărut prima formă or
ganică de colaborare a partidelor muncito
rești cu catolicii. Aceasta a avut loc în gu
vernele din anii 1944-1945, care s-au format 
din comitetele de eliberare națională. După 
referendumul din 2 iunie 1946 și după pro
clamarea republicii, democrat-creștinli, so
cialiștii și comuniștii au colaborat în guvern 
în condiții de egalitate pînă cînd în 1947 
în. lume s-au destrămat alianțele din timpul 
războiului și a devenit limpede ostilitatea 
Statelor Unite față de Uniunea Sovietică. 
Ca o oglindire a acestor evenimente, din 
inițiativa și vina democrat-creștinllor s-a 
destrămat și în Italia alianța antifascistă. 
Aceasta a fost începutul perioadei pe care 
am numit-o perioada „exceselor atlantice", a 
războiului ideologic, a cruciadelor, a mccart- 
hismului.

In prezent ieșim lent din această perioadă 
și de aceea la ordinea zilei a vieții politice 
se ridică ■ din nou problema colaborării so- 
cialiștilor și catolicilor. Această colaborare 
se coace în lupta socială a maselor populare 
catolice, în năzuința lor fierbinte de a schim
ba, de a transforma actualele relații de clasă 
și relații de proprietate. Pe această bază 
considerăm posibilă o apropiere de catolici. 
Și în această direcție lucrăm noi cu un oare
care succes.

ÎNTREBARE : Care este părerea dvs. des
pre situația internațională după conferința 
de la Geneva a șefilor guvernelor celor pa
tru puteri ? Care ar trebui să fie, după pă
rerea Partidului socialist, politica externă a 
Italiei în legătură cu evoluția evenimente
lor internaționale ?

RĂSPUNS : Ca rezultat al conferinței de 
la Geneva, situația internațională s-a îmbu
nătățit considerabil. Conferința de la Geneva 
a fost un mare succes al diplomației socia
liste, o etapă importantă a construirii unei 
păci trainice. Poporul italian este deosebit 
de interesat în succesul unei reale politici 
de p*ce. Noi, socialiștii, am vrea ca Italia 
să se afle în afara alianțelor militare, să 
ocupe o poziție de neutralitate activă, ase
menea aceleia pe care s-a situat India. Noi 
am luptat cu hotărîre pentru aceasta, nereu
șind totuși să împiedicăm ca în 1949 Italia 
să adere la pactul atlantic, iar după aceea 
la Uniunea Europei occidentale.

Considerăm însă, că și în cadrul acestor 
alianțe, lipsite de perspective, o țară ca a 
noastră, care nu are tendințe agresive, ar 
putea să ducă o politică externă îndreptată 
spre destindere în relațiile internaționale, și 
ar putea, să fie în orice caz o inițiatoare a 
consolidării păcii. Noi am vrea, în special, 
ca politica externă a țării noastre să se o- 
rienteze în mod concret și permanent în 
direcția reducerii armamentelor, interzicerii 
armei atomice, în direcția unei înțelegeri cu 
privire la securitatea europeană.

ÎNTREBARE: Care sînt, după părerea 
dvs. căile concrete de îmbunătățire a rela
țiilor italo-sovietice ?

RĂSPUNS : Prin acorduri economice șl 
culturale cu Moscova ar trebui să se echilibre' 
ze orientarea occidentală a politicii noastre 
externe. Uniunea Sovietică ar trebui să ne a- 
jute să ocupăm în Organizația Națiunilor 
Unite locul la care avem dreotul. Sper că de 
azi înainte relațiile italo-sovietice vor putea 
fi întemeiate pe o bază nouă, rezolvîndu-se 
problemele care pînă în prezent nu au fost 
rezolvate din cauza neînțelegerii sau chiar 
din cauza relei voințe a unora.

Normalizarea deplină a relațiilor italo-so
vietice — nu formal ci de fant — va cores
punde sentimentelor și năzuințelor popoare
lor italian și sovietic, va corespunde priete
niei tradiționale dintre țările noastre, inte
reselor prezente și viitoare ale Italie! și 
Uniunii Sovietice, ideilor păcii pe care le 
împărtășesc cetățenii sovietici și italieni.

Primul ministru al Egiptului, 
Naser, va vizita U.R.S.S.

CAIRO 10 (Agerpres). — TASS trans
mite : Intr-un comunicat oficial al guvernu
lui egiptean publicat la Cairo se anunță ca 
guvernul U.R.S.S. a invitat pe primul mi
nistru al Egiptului, Gamal Abdel Naser să 
viziteze Uniunea Sovietică. Primul ministru 
ș acceptat această invitație și intenționează 
să viziteze U.R.S.S. în primăvara anului 1956.

—O—

In cîteva rînduri
O Von Maltzan, ambasadorul Republicii 

Federale Germane la Paris, a sosit la Bonn. 
El va avea consultări cu Heinrich von Bren- 
ta no, ministrul Afacerilor Externe, cu privire 
La tratativele preliminare germano-sovietice 
asupra vizitei cancelarului Adenauer la Mos
cova, care va avea loc La Paris. (France 
Prcsse).

• Muncitorii agricoli italieni au obținut 
un succes in lupta pe care o duc de aproxi
mativ 10 ani, cerlnd să li se plătească aju
toare de șomaj. Consiliul de Miniștri a con
firmat condițiile aplicării legii votată in 
1949, potrivit căreia muncitorii agricoli tre
buie să primească ajutoare de șomaj la fel 
ca și ceilalți oameni ai muncii. (TASS).

• Vicepreședintele Statelor Unite. Nixon, 
a declarat duminică Intr-un interviu trans
mis de posturile de televiziune că conferința 
celor patru mari puteri de la Geneva „a 
redus in mod substanțial" șansele de răz
boi. Divergențele care continuă să existe in
tre Est și Vest, a spus Nixon, „trebuie să 
fie soluționate in cadrul conferințelor vii- 
toare la nivelul miniștrilor de externe". 
(Reuter).

« La 7 august a fost publicată o lege po
trivit căreia se atribuie terenuri agricole 
gratuit sau la un preț minim cetățenilor chi
nezi aflați in străinătate care vor să se in. 
toarcă in patrie și să se ocupe cu agricultura, 
silvicultura sau creșterea animalelor. (China 
Nouă).

• Guvernul Ngo Dinh Diem a dat publi
cității la 10 august o declarație in care fără 
nici un motiv întemeiat respinge propune
rea guvernului Republicii Democrate Viet
nam de a ține o conferință consultativă in
tre reprezentanții ambelor părți ale Vietna
mului in scopul pregătirii alegerilor gene
rale, așa cum prevăd acordurile de la Ge
neva. (Associated Press)

• Referindu-se la ziarul Partidului Comu
nist Spaniol „Mundo Obrero", care apare în 
ilegalitate, „L’Humanite" anunță că in Spa
nia au avut Loc o serie de manifestații an- 
tifranc/iiste. Cea mai mare manifestație a 
avut loo zilele trecute in orașul Saragosa. 
Peste 4.000 de spanioli indignați de sama
volniciile poliției au organizat o demonstra
ție in cadrul căreia au scandat lozinci anti- 
franchiste. „Mundo Obrero" arată că s-au 
produs ciocniri intre poliția franchistă și 
demonstranți. (Agerpres).

9 La 10 august s-a anunțat oficial că 
Iskander Mirza, generalul guvernator ad-in- 
terim al Pakistanului, l-a insărcinat cu for
marea noului guvern pe Ciodhuri Mohammed 
Aii, lider al partidului Liga Musulmană. 
(Agerpres).

•9 Ambasadorul Ceylonului in S.U.A., Gu. 
nevardene, in cadrul unei cuvlntări rostite la 
Universitatea „John Hopkins" a cerut admi. 
terea R.P. Chirieze la O.N.U. (United Press).

mecanicul 
și Ger-

în Capitală 
tehnicieni și 
care își vor 
țara noastră.

Informații
Comitetul Central al Uniunii Tineretului 

Muncitor a trimis o telegramă de felicitare 
delegației tineretului din R.P.R. partici
pantă la cel de al 5-lea Festival Mondial 
al Tineretului și Studenților de la Varșovia 
pentru frumoasele succese obținute în ca
drul întrecerilor sportive prietenești și cul- 
tural-artistice ce se desfășoară la Varșovia.tural-artistice ce se desfășoară

★
Miercuri dimineața a sosit 

primul grup de 18 muncitori, 
activiști sindicali din U.R.S.S. 
petrece concediul de odihnă în

.Pe aeroportul Băneasa, oaspeții au fost 
întîmpinați de Ion 
activiști de frunte 
Sindicatelor și ai

Dobre, secretar al C.C.S.. 
ai Consiliului Central aii 
C.C. ale sindicatelor.

(Agerpres)
★

Miercuri la amiază au sosit în Capitală 
oaspeți din străinătate care la invitația Con
siliului Central al Sindicatelor vor participa 
la festivitățile prilejuite de ziua de 23 Au
gust.

Din Suedia au sosit: Holmstrom Nils 
Birger, Sten Eimar Cederqvist și Karl Au
gust Persson, activiști sindicali din ramura 
poligrafiei. Din Anglia au sosit 
de locomotivă David Cameron Ross 
tie Wagenheim.

★
Miercuri după amiază a avut loc 

Dalles, sub auspiciile Institutului 
pentru Relațiile Culturale cu Străinătatea, 
conferința profesorului mexican Ignacio Mar
quez despre „Artele plastice în Mexic".

Profesorul Marquez a subliniat că arta 
plasticilor contemporani mexicani, uniți în 
Frontul Național al Artelor Plastice, a de
venit astăzi o artă pentru cei mulți, iar 
artiștii militanți mexicani au găsit în acest 
gen de artă un mod de a se adresa 
mai direct maselor largi populare.

Conferința oaspetelui mexican, însoțită 
proiecții, a fost urmărită cu viu interes 
numeroși oameni de artă și cultură.

S PECTACO LE
TEATRE : Muncitoresc C.F.R.-Giuleștl (Tea

trul de vară I. V. Statin) 20.00 : Slugă tă doi 
stăp’ni ; Tineretului (grădina de vară Filimon 
Sîrbu) 19.00: David Copperfield ; Teatrul de 
vară „23 August" 20.30: Ansamblul de Es
tradă al R.P.R. prezintă concert de vară, di
rijor Jean Ionescu ; Teatrul de vară „N. Băl- 
cescu" : Steaua fără nume ; Teatrul de varie
tăți (grădina de vară) 20.00: Ochelarii ml- 
racu'.oși.

CINEMATOGRAFE : Patria, I. C. Frimu. 
Glh Doja, Libertății: Brutarul din Valorgue j 
Republica, Elena Pavel: Dracul din dealul 
morii ; Magheru: Mînăstirea din Parma ; Fi
limon Sîrbu, București, Grădina Progresul, AL 
Sabia, 1 Mai: Dragostea unei femei ; Înfră
țirea intre popoare, Olga Bancic: Dubla Lotte;j 
Maxim Gorki: In țara piramidelor. Magazin 
Universal, Doi iepurași. Pregătirea pentru în-< 
tilnirea cu tineretul lumii; Timpuri Noi: ,\- 
dunarea Mondială de la Helsinki, Aspecte d8 
la Conferința de la Geneva, Orașul de pe li
toral, Crescătoria de rațe ; Victoria : Cei trei 
mușchetari ; Lumina, Central, 8 Martie, Mio
rița : Altura ; Al. Popov: Un om teribil ; Cul
tural : Vînătorul de mare ; Unirea: Fridolinț 
Flacăra: O noapte la Veneția; Arta: Doi 
prieteni ; T. Vladimirescu: Salariul groazei j 
Munca: 2 ori 2 fac cite odată 5 ; Moșilor J 
Roma, orele 11 ; 23 August: Prințesa trufaș 
șă ; Donca Simo : Cei 5 din str. Barska ; Ilia 
Pintilie: Submarinul 323 ; Popular; Aventu
rile d-lul Pickwick; Af. Eminescu: Prietenul 
meu Fabian ; Volga.: Moștenire însîngerată j 
8 Mai: Capete de clini ; N. Bălcescu : O să-i 
rutare furată ; Rahova : Destinul unor femeij 
Gh. Coșbuc: Prieteni credincioși; Aurel Vlai- 
cu: Imblînzltoarea de tigri.
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